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polgárát – Rónavölgyi 
Endrénét, testvérváros-
unk Szerencs polgár-
mesterét
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Na 14. ročníku krajskej súťažnej prehliadky amatérskej 
filmovej tvorby CINEAMA 2010 premietli 45 filmov 
od 37 autorov. Najlepšie porota ohodnotila Zvon-
čeky, ktoré získali hlavnú cenu pre Gemerfilm.  7

Rožňavu najnovšie preslávila 
lyžiarka so zrakovým postih-
nutím Henrieta Farkašová. 
Zo Zimných paralympijských 

hier v kanadskom Vancouveri 
sa vrátila s tromi zlatými a jed-
nou striebornou medailou.

Naša zlatá Heňa

Spoločnosť Brantner 
Gemer s.r.o. ako dlhoročný 
zmluvný partner v odpado-
vom hospodárstve pre mesto 
Rožňava vykonáva preň už 
niekoľko rokov separova-
ný zber. Ide predovšetkým 
o tieto vytriedené komodity 
zo zmesového komunálneho 
odpadu: sklo, plasty, papier, 
viacvrstvové kombinované 
obaly(tetrapack), kovové oba-
ly, elektroodpad a biologicky 
rozložiteľný odpad.

Separovaný zber je re-
alizovaný na sídliskách do 
farebných 1 100 litrových ná-
dob a tiež v IBV, kde sa sklo 
separuje do nádob na papier, 
plasty do vriec.

Triedime:
1. žltý kontajner - neznečis-

tené plasty, PET fľaše, 
tetrapacky, fólie, kovové 
obaly vrátane hliníkových.

2. modrý kontajner - nezne-

čistený papier a kartóny, 
noviny, časopisy, letáky, 
zošity, knihy bez tvrdého 
obalu.

3. zelený kontajner - sklo, 
čisté sklenené fľaše, 
zaváraninové poháre.
Nedostatkom je mnoho-

krát po zbere dosť znečiste-
ný vyseparovaný odpad. Ná-
sledne je preto potrebné na 
triediacej linke ďalej dotrie-
ďovať. Bližšie informácie ako 
triediť a čo je možné separo-
vať je podrobne a názorne 
vysvetlené v letáku „separo-
vaný zber“ na stránke mesta 
Rožňava www.roznava.sk a 
tiež na stránke brantnerge-
mer@brantner.com. Zbery 
druhotných surovín sú na-
plánované v harmonograme 
zberu. Zhodnocovanie biolo-
gicky rozložiteľného odpadu 

Separujme spolu

pokračovanie na strane 3

www.fontanarv.sk

Novootvorená reštaurácia Fontána, Šafárikova 17, Rožňava
(býv. dom služieb) ponúka špeciality domácej i svetovej kuchyne.

Na Deň matiek (nedeľa 9. mája) od 10:00 do 16:00 hodiny pozýva

NA KÁVIČKU PRE MAMIČKU
pozornosť podniku: koláčik zdarma

Ponúkame: denné menu, pizzu, donášku
tel: 058 / 733 11 33 Otvorené: Po - Št: 7:30 - 24:00, Pi: 7:30 - 02:00, So - Ne: 10:00 - 02:00 hod.

Firma J.P.-STAV spol. s r.o. Rožňava, 
Ulica Cyrila a Metoda č.2,

prijme do pracovného pomeru

rozpočtára stavebnej výroby

a

stavbyvedúceho

Bližšie informácie v sídle �rmy

WWW.JPSTAV.SK

Vážení čitatelia Rožňav-
ských listov, od konca 
roku 2009 sme kvôli 

úsporným opatreniam Rož-
ňavské listy nevydali. O po-
zastavení vydávania rozhodla 
redakčná rada a tiež sme ani 
nežiadali zahrnúť náklady na 
ďalšie vydávanie novín do roz-
počtu pre rok 2010. Sme radi, 
že napriek tomu sa nám po-
darilo vydať ďalšie číslo, kto-
rého vydanie je plne hradené 
z inzercie, bez akéhokoľvek 
nároku na mestské peniaze. 
Rád využívam príležitosť, aby 
som sa vám aj cez naše novi-
ny mohol prihovoriť.

Je rok 2010 a činnosť sa-
mosprávy sa čiastočne nesie 
pod vplyvom doľahnutia eko-
nomického poklesu vplyvom 
ekonomickej krízy. Aj Rož-
ňava pociťuje výpadky po-
dielu z daní -pre naše mesto 
to činí približne 1,5 milióna 
eur ročne. Napriek tomu sa 
mesto rozvíja, snažíme sa 
vysporiadať sa s handicap-

mi, ktoré máme. O niekoľko 
týždňov - pravdepodobne 
20. mája 2010 - sa uskutoč-
ní slávnostná kolaudácia 

priemyselnej zóny. Predseda 
vlády Robert Fico pri našom 
osobnom stretnutí 21. aprí-
la prejavil záujem zúčastniť 
sa na nej. V zóne už máme 
zmluvu s jedným investorom 
- s firmou Ekoplastika Slova-

kia. Druhá zmluva - s firmou 
Celltex - sa v súčasnosti pri-
pravuje a rokujeme s ďalším, 
tentoraz holandským investo-
rom.

V okrese i v meste (s te-
mer 30-percentnou neza-
mestnanosťou) pribudne teda 

v dohľadnom čase niekoľko 
sto pracovných príležitostí. 
Boli sme úspešní v získava-
ní prostriedkov z európskych 
fondov. Ku koncu sa blíži vý-

Príhovor primátora Rožňavy MUDr. Vladislava Laciaka

Mesto s výhľadom

pokračovanie na strane 2
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Zlatý GOSkar OStal dOma
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berové konanie na realizátora 
rekonštrukcie Námestia baní-
kov. Najväčšie úplné štvor-
cové námestie na Slovensku 
teda konečne dostane krajšiu 
tvár. Dokončuje sa projekt ob-
novy ZŠ na Ul. Pionierov za 
temer 1,5 milióna eur, začína-
me rekonštrukciu Základnej 
školy na sídlisku Juh. Ešte 
tohto roku bude vybudované 
ďalšie multifunkčné ihrisko 
tiež na Juhu a koncom leta 
bude ukončený najdôležitejší 
objekt pre športovcov – nová 
športová hala. Na mojom, už 
spomínanom stretnutí s pre-
miérom som mu odovzdal 
štúdiu dokončenia rozostava-
nej plavárne spolu so žiados-
ťou o jej dofinancovanie (ide 

cca o 1,5 milióna eur). Pevne 
verím, že naša žiadosť bude 
úspešná, veď ide podobne 
ako pri priemyselnej zóne 
o naplnenie uznesení zo za-
sadnutia vlády v našom okre-
se v roku 2006.

Opäť sme boli úspešní 
pri získavaní prostriedkov na 
kamerové systémy. Ďalšie 
kamery, ktorých sa dovoláva-
jú občania kvôli väčšej bez-
pečnosti, budú monitorovať 
problémové oblasti Vargovho 
poľa.

Stavajú sa aj byty. V sú-
časnosti sa dokončujú byto-
vé domy Družba III a IV pre 
60 rodín, začína sa výstavba 
Družba V, VI, VII, pripravuje 
sa výstavba bytového domu 
v Nadabule.

Aktivít a úsilia je veľa, veľ-
ké sú ale i finančné náklady, 
potrebné na spolufinancova-
nie.

Mesto môže potrebné 
prostriedky získať v pod-
state dvojako: úverom 
a predajom svojho nepo-
trebného majetku. Verím, 
že kombináciou oboch 
prostriedkov sa podarí ne-
zastaviť rozvoj mesta a ne-
budeme musieť vracať to, 
čo sa vlastne už neskôr 
nikdy získať nepodarí. Situ-
ácia, keď pri 5-percentnom 
spolufinancovaní vieme 
dostať do mesta milióny 
eur, sa o niekoľko rokov 
opakovať nebude. Stále 
mám nádej, že dôjde k do-
hode v poslaneckom zbore, 
ale i k porozumeniu medzi 
občanmi mesta. Stále si 
myslím, že výhľady Rožňa-
vy nie sú zlé, veď je to na-
koniec Mesto s výhľadom.

Príhovor primátora Rožňavy MUDr. Vladislava Laciaka

Mesto s výhľadom
pokračovanie zo strany 1

Národná banka Slovenska pravidelne vypisuje verejné 
súťaže na výtvarné návrhy na vydávanie pamätných 
a zberateľských mincí v rôznej nominálnej hodnote. 

Jednou z nich bola aj verejná anonymná súťaž na výtvarný 
návrh zlatej zberateľskej mince v nominálnej hodnote 100 € 
s tematikou „Svetové dedičstvo UNESCO - drevené chrámy 
slovenskej časti karpatského oblúka“. V stanovenom termíne 
predložilo 14 výtvarných prác 12 autorov, slovenských me-
dailérov. Medzi nimi bol aj rožňavský medailér, stredoškolský 
učiteľ v dôchodku, PhDr. Kliment Mitura.

Odborná komisia udelila dve znížené I. ceny – jednu 
práve K. Miturovi, druhú M. Poldaufovej. zároveň odporu-
čila, aby sa realizoval výtvarný návrh mince od dr. Mi-
turu. Týmto svojím dielom znova prispel k dobrému menu 
nášho mesta. Srdečne mu k realizácii prvej slovenskej 
zlatej zberateľskej mince v eurovej mene blahoželáme.

red.

Mincu urobí medailér Mitura

Západná časť námestia by 
mala svojím vzhľadom nadvä-
zovať na už opravenú severnú 
časť. Bude tam nová dlažba, 
svietidlá, zeleň, odpadkové 
koše, telefónne búdky, lavičky 
i rozšírené chodníky s novou 
dlažbou. K starej fontáne, kto-
rá je v severnej časti námes-
tia, pribudne jedna nová aj v 
rohu medzi južnou a západ-
nou stranou.

Doteraz sa kultúrne podu-
jatia, ktoré boli súčasťou jar-
mokov, konali v priestore pred 
radnicou na pódiu. Teraz sa 
postaví nové a trvalé pódium 
na severnej strane námestia. 
Tento priestor sme využívali 
na Dvor remesiel, je tam pešia 
zóna a chceme, aby tam mohol 
vystupovať ktokoľvek počas aj 
mimo turistickej sezóny.

Podmienkou získania fi-
nančných prostriedkov z Re-
gionálneho operačného 
programu bolo splnenie šty-
roch aktivít, a to rekonštruovať 

miestne komunikácie, spev-
nené plochy, zeleň a aj drob-
nú architektúru. Preto sme 
vybrali západnú časť námes-
tia, kde je radnica a kongreso-
vé centrum, čo je asi najviac 

využívaný priestor Námestia 
baníkov.

Autormi projektu rekon-
štrukcie námestia sú architek-
ti Ján Rusnák a Peter Bischof. 
Začiatok realizácie projektu 
predpokladáme v druhom 
polroku 2010, kedy bude 
ukončené verejné obstaráva-
nie na dodávateľov prác.

Ing. Eva Petruchová, 
Mestský úrad Rožňava

Ešte v tomto roku by sa mala začať rekonštrukcia západnej 
a južnej strany Námestia baníkov v Rožňave. V rámci podanej 
žiadosti o nenávratný finančný príspevok dostalo mesto z Eu-
rópskej únie 1 692 889 eur (51 miliónov korún). Na projekte sa 
piatimi percentami bude spolupodieľať aj mesto Rožňava.

Pribudne fontána i zeleň, opravia cestu i chodníky

Začne rekonštrukcia Námestia baníkov

Gemer je bohatý nielen na prírodné krásy a kultúrne pa-
miatky, ale disponuje aj nesmiernym bohatstvom duchovnej 
kultúry a ľudových tradícií. Pre ich uchovávanie a rozvoj robí 
veľa aj Mesto Rožňava práve organizovaním podujatí. Jedným 
z nich je už tradičné „Stavanie mája“. Mestská samospráva 
a folklórne súbory Umeleckej únie mesta vás na toto krás-
ne podujatie aj toho roku srdečne pozývajú. Bude sa konať 
v piatok 30. apríla na Námestí baníkov o 17.00 hodine.

PozVánka na staVanie Mája

Pani Mária Kováčová pri-
šla na svet ešte pred I. sve-
tovou vojnou, presnejšie 24. 
marca 1912 v Turni nad Bod-
vou, kde prežila detstvo aj 
mladosť. Pochádza z 11 detí, 
ale už jej nežije ani jeden sú-
rodenec. Pred 30 rokmi sa 
presťahovala do Rožňavy a 
so svojimi 98 rokmi je naj-

staršou obyvateľkou nášho 
mesta.

Pri príležitosti jej výnimoč-
ných narodenín ju 7. apríla 
2010 navštívil aj primátor 
Rožňavy MUDr. Vladislav 
Laciak. Zaželal jej hlavne 
pevné zdravie, mnoho síl a 
životného optimizmu s pre-
svedčením stretnúť pani Má-

riu aj pri príležitosti blížiacej 
sa storočnice.

Takmer celý život sa 
venovala látkam, nitiam a 
gombíkom. Krajčírstvo jej 
učarovalo natoľko, že i teraz 
rada spomína na toto obdo-
bie a najradšej by hneď do 
ruky chytila ihlu a ušila alebo 
uháčkovala obrus. V mla-

dosti rada čítala, chodila do 
košického divadla a čo sa 
týka cestovania a výletov, 
najďalej sa dostala do Ne-
mecka. Spoločnosť a sta-
rostlivosť pani Márii, keďže 
nikdy nebola vydatá a nemá 
potomkov, s láskou zabez-
pečuje jej neter p. Alžbeta 
Juhászová.

V čom tkvie dlhovekosť 
pani Márie, aký má na ňu 
recept?

“Denne si dá šálku kávy, ne-
pohrdne okrem mäsa takmer 
ničím, no najradšej má chlieb“, 
prezradila pani Juhászová.

Text a foto: Marek Koltáš

Najstaršia občianka Rožňavy
Pani Mária kováčová  sa dožila 98 rokov

Aj krstné mená podliehajú módnym trendom. Kedysi tra-
dične vyhrávali Jankovia, Jožkovia, Mariky, Katky či Evičky. 
Už dlhšie pozorujeme, že rodičia prestali dávať vyslovene 
dedičné mená (syn po otcovi a ten zas po dedovi , dcéry po 
mamke či babke) a ako vzor im neraz poslúžia filmové hviezdy 
či svetoví športovci. Svoje zohrávajú aj oveľa väčšie možnosti 
cestovania, život v cudzine i mixovanie národností.

Pri pohľade do rožňavskej matriky sme zistili, že v roku 
2009 sa v meste narodilo 201 detí, z toho mierne prevažovali 
dievčatá – 108. Rodičom sa najviac páčila spomedzi dievčen-
ských mien Viktória, potom Dominika a prekvapivo Natália. 
Medzi chlapcami pokrstili najviac Patrikov a Adamov, obľube 
sa stále teší Martin.

Počas uplynulého roku sa do Rožňavy prisťahovalo 236 
ľudí, z trvalého pobytu sa odhlásilo 326 a zomrelo 205 obča-
nov. K 31. decembru 2009 mala Rožňava 18 802 obyvateľov 
s trvalým pobytom.    eš

Vedú Patrik a Viktória
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(BRO) spoločnosť Brantner 
Gemer zabezpečuje v kom-
postárni. Za posledné roky 
sme vyseparovali v meste 
Rožňava nasledovné množ-
stvá vybraných druhotných 
surovín: (v tonách)

Občania mesta Rožňava 
majú možnosť odseparova-
né komodity v akomkoľvek 
množstve doniesť bezplatne 
aj na zberový dvor spoloč-
nosti Brantner Gemer na ulici 
Štítnickej v areáli Technic-
kých služieb mesta Rožňava.

Cieľom spoločnosti Brant-
ner Gemer, s.r.o. je na rok 
2010 navýšenie odseparo-
vaných druhotných surovín 
hlavne papiera a kartónu 
o 50 %. Za týmto účelom 
spoločnosť začala už od roku 
2008 aktívnu spoluprácu so 
škôlkami a školami s cieľom 

enviromentálnej výchovy 
detí. Chceme zapojiť aktívne 
všetky školy a škôlky do zbe-
ru papiera v meste Rožňava. 
Pripravujeme ďalej pravidelný 
výkup papiera na sídliskách 
od občanov.

Dopomôcť má k tomu aj 
2. ročník súťaže „Separujme 
spolu“ zameraný na triede-
ný zber odpadov na školách, 
ktorú organizuje Centrum 
voľného času v Rožňave 
v spolupráci so Správou ná-
rodného parku Slovenský 
kras. Cieľom súťaže je znížiť 
množstvo netriedeného od-
padu, ktorý končí nevyužitý 
na skládkach.

Do 2. ročníka súťaže Se-
PaRUJMe SPOlU sa zapo-
jili:

MŠ Ul. Kyjevská Rožňava, 
MŠ Ul. Vajanského Rožňa-
va, MŠ Ul. Štítnická Rožňava 
a MŠ Ul. Pionierov, ZŠ Ul. Zla-

tá Rožňava, ZŠ Ul. zeleného 
stromu Rožňava, ZŠ Ul. Pio-
nierov Rožňava, ZŠ Ul. akad. 
J. Hronca Rožňava a ZŠ Zol-
tána Fábryho Rožňava

Na každej MŠ a ZŠ je vy-
tvorená skupina žiakov, kto-
rá v spolupráci s pedagógmi 
dohliada na priebeh triedenia 
odpadov a aktivít spojených 
s touto súťažou.

Ceny: odmenené budú tri 
školy a tri škôlky, ktorých ak-
tivity budú nielen najzaujíma-
vejšie, ale bude sa hodnotiť aj 
efektivita zavedenia triedenia 
odpadov. 

Vyhlásenie výsledkov: 
4. júna 2010 (piatok).

Slávnostné vyhlásenie 
výsledkov, odovzdanie cien 
a otvorenie workshopu „Se-
parujme spolu“, kde sa 
zúčastnené školy (skupiny 
10 žiakov, ktorí sa zapájali do 
programu počas trvania sú-
ťaže) budú prezentovať svo-
jimi aktivitami prezentáciou 
v Power Pointe, postermi, 
scénkami, sa uskutoční pri 
príležitosti Medzinárodné-
ho dňa životného prostredia 
(5. júna).

Všetkým občanom mesta 
Rožňava spoločnosť Brant-
ner Gemer ďakuje za aktívnu 
spoluprácu pri separovaní 
odpadu a starostlivosti o čisté 
mesto a životné prostredie.

Separujme spolu

2007 2008 2009
Sklo  92  97  101
Plasty  42  51  55
Papier  87  83  186
BRO  278  353  392

pokračovanie zo strany 1

Embernevelés és érték-
teremtés címmel közoktatási 
konferenciát tartott a Szlo-
vákiai Magyar Pedagógu-
sok Szövetsége, társszer-
vezésben Rozsnyó város 
Önkormányzatával valamint 
a szövetség Rozsnyói Te-
rületi Választmányával, az 
Óvárosházán Rozsnyón, 
2010. március 27-28-án. A 
konferencia központi témája 
a közoktatás megújhódását, 
azaz a 21. század igénye-
inek megvalósítását hiva-
tott megcélozni, kiemelve 
a nevelés fontos szerepét 
mindennepjainkban.

A rozsnyói konferencia 
előadói a jelenlegi magyar 
pedagógia kiváló művelői kö-
zül kerültek ki, olyanok közül, 
akik saját tapasztalataik ré-
vén elültettek néhány fontos 
nevelési ötletet, tanácsot, 
mondanivalót a mintegy 250 
szlovákiai magyar pedagó-
gus fejében.

A szombati nap folyamán 
a következő szakemberek 

előadásait lehetett meghall-
gatni: Bábosík István, az 
ELTE professzora a szoci-
ális életképességet, a szo-
kások, a motiváció szemé-
lyiségformáló erejét fejtette 
ki, Baráth tibor a Szegedi 
Tudományegyetem adjunk-
tusa elemezte a XXI.század 
pedagógusszerepeit, kiemel-
ve a tudás, a kreativitás és az 
együttmőködés fontosságát 
és Cseh Györgyi a szegedi 
Qualitas Tanácsadó és Szol-
gáltató Kft. ügyvezető igaz-
gatója a pedagógushivatást 
valamint a példaképek gye-
rekek számára való fontossá-
gát boncolta.

Az esti órákban a peda-
gógustalálkozó ünnepi mű-
sorát a pelsőci alapiskolai 
növendékeinek Randóti-
összeállítása tette feledhe-
tetlenné. Az est kiemelkedő 
része az SZMPSZ díjainak ki-
osztása volt. A Felvidéki Ma-
gyar Pedagógus Díjat Varga 
Lajos, a búcsi Katona Mihály 
Alapiskola volt igazgatója 

kapta. A szövetség köszöne-
tet mondott Rozsnyó város-
nak Valamint Kardos Ferenc 
alpolgármesternek a több 
éven át tartó segítségért, tá-
mogatásért, amit a találkozók 
szervezésében nyújtottak, 
nyújtanak.

Az estet a komáromi Gau-
dium vegyes kar nagysikerű 
hangversenye zárta.

A vasárnapi programok 
közül kiemelt figyelmet ér-
demel Böjte Csaba, dévai 
ferences szerzetes előadá-
sa „A szeretet nevelő ereje“ 
címmel, mely sok pedagógus 
szemébe mosolyt és egyben 
megható könnyeket is csalt.

A zárszó néhány gondo-
latát idézve: Köszönjük az 
együttlétet, köszönjük, 
hogy meríthettünk újra 
egymásból. Kívánunk min-
den kedves pályatársunk-
nak sok termékeny tavaszi 
esőt, mely öntözi a gyer-
meki akaratot, tudást, az 
gyermeki lelkeket és mind-
ezt koronázza bőséges 
őszi betakarítás. találko-
zunk jövőre, a 17. országos 
találkozón.

Tamás Erzsébet,
az SZMPSZ Rozsnyói TV elnöke

tizenhatodszor Rozsnyón

Országos pedagógus találkozó

Z Banskej Bystrice prišla potešujúca správa. Na 3. ročníku 
celoslovenskej súťaže „Najkrajšia kniha a propagačný mate-
riál o Slovensku“, ktorú vyhlasuje Klub fotopublicistov Sloven-
ského syndikátu novinárov a partnerom je Únia miest Sloven-
ska i Štátna vedecká knižnica v Banskej Bystrici, bodovala aj 
Rožňava. V kategórii a/3 Knihy o mestách obsadila tretie 
miesto publikácia „Rožňava – mesto s výhľadom“ z au-
torskej dielne evy Potočnej a Karola Nowaka (na obr.). 
Slávnostné vyhlásenie výsledkov a otvorenie výstavy kolek-
cie Najkrajšie kalendáre Slovenska 2010 spolu s exponátmi 
Najkrajšie publikácie o Slovensku bolo 23. marca v Banskej 
Bystrici. (viac na www.najkrajsieknihy.sk)

V priebehu celého roka poputujú vystavené kolekcie po slo-
venských mestách, v dňoch 7.-25. augusta 2010 ich bude mož-
né vidieť v Gemerskej knižnici P. Dobšinského v Rožňave.

čiž

Kniha o Rožňave má bronz

Mladí záchranári vyhrali
Na medzinárodnej súťa-

ži základných a stredných 
škôl „Mladý záchranár“ 
v našom partnerskom 
V. obvode Budapešti Bel-
város – lipótváros 15. - 17. 
apríla Rožňavu reprezento-
vali žiaci zš akad. J. Hron-
ca Natália Skupeňová, 
Dominik zlatoš, Rastislav 
Slivinský, eva Prcúchová, 
a študenti Obchodnej aka-
démie Peter Bernáth, Jan-
ko Kolesár, Dominika taži-
ková a andrea Urbánová.

Sú to víťazi obvodného kola, 
ktoré sa uskutočnilo v jeseni 
2009 v Rožňave. Obe druž-
stvá bojovali s veľkým zápalom 
a nasadením, v jednotlivých 
disciplínach preukázali bohaté 
vedomosti a zručnosti. Vďa-
ka ich výbornej pripravenosti 
a snahe získali vo svojich ka-
tegóriách najcennejšie trofeje 
– prvé miesta. V súťaži jednot-
livcov v streľbe zo vzduchovej 
zbrane vyhral medzi všetkými 
súťažiacimi Rastislav Slivinský. 
Organizátori pripravili pútavý 

program, v rámci ktorého nav-
štívili múzeum nemocnice vy-
budovanej v jaskynnom kom-
plexe pod Budapeštianskym 
hradom v druhej svetovej vojne, 
Námestie hrdinov, zoologickú 
záhradu a cirkus.

Adriena Némethová

Detský folklórny súbor Haviarik srdečne pozýva všetkých 
priaznivcov folklóru na slávnostný koncert pri príležitosti 10. vý-
ročia založenia súboru, ktorý sa uskutoční 1. mája 2010 o 18. 00 
hodine v divadelnej sále Obchodno-kultúrneho strediska 
v Rožňave. Vstupné je dobrovoľné!             (www.haviarik.sk)

PozVánka
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Iba 66 stotín sekundy 
chýbalo, aby slovenská re-
prezentantka Heňa Farka-
šová trhala rekordy v počte 
získaných zlatých medailí 
na paralympijských hrách. 
Keby totiž bola v zjazde 
o ten kratučký časový úsek 
rýchlejšia, mohla sa z ka-

nadského Vancouvru vracať 
so štyrmi zlatými. Takto jej 
jedna ušla a v príručnej ba-
tožine mala tri zlaté a jednu 
striebornú medailu. „To, že 
zjazd vyhrala Viviane Forste-
rová, ma nemrzí. Bola domá-
ca, trať dokonale poznala a ja 
som zaváhala pri jednom sko-
ku. Veď aj strieborná medaila 
je úspech,“ športovo uznala 
kvality premožiteľky Hen-
rieta Farkašová z Rožňavy. 
Iste, každé dobré – a ešte k 
tomu medailové umiestnenie 
je úspech. Ale pri našom dl-
hom rozhovore s pohodovou 
Heňou sme mali dojem, že 
úradujúcu majsterku sveta 
v zjazde predsa len niekde 
v kútiku duše škrie, že sa to 
stalo v jej najobľúbenejšej 
disciplíne. Veď hádam nabu-
dúce...

DIeťa aKO KažDé INé, 
až Na tIe OčI

Keď pred 24 rokmi v Rož-
ňave porodila pani Farkašo-
vá dcéru, mali z nej všetci 
radosť. Veď bola prvorode-
ná. Do roka pribudol syn 
Štefan a neskôr postupne 
ešte Oto a Róbert. Dedin-
ské prostredie v Lipovníku 
s vecnom hôr naokolo po-
skytovalo mnoho možností 
na hru. Heňa sa veru me-
dzi troma mladšími bratmi 
nestratila. Naučili ju bicyk-
lovať, plávať i korčuľovať. 

Vždy bola šidlo, ktoré malo 
rado pohyb, aj keď je pravda, 
že ju brzdila silná krátkozra-
kosť. Ešte viac sa ju snažila 
krotiť mama, ktorá sa o dcé-
ru bála, lebo stačil by silný 
úder a dievčatko mohlo úpl-
ne prísť o zrak. „Veď som sa 
ju aj naupozorňovala, lebo 

som sa o ňu bála,“ spomí-
na pani Farkašová. Hodiny 
po vyšetreniach kade-ta-
de u rôznych špecialistov 
zlepšenie nepriniesli, tak sa 
rodina usilovala a dohliada-
la na to, aby Heňa prežila 
úplne normálne detstvo ako 
ostatné deti. Chodila do 
„normálnej“ základnej školy 
v Krásnohorskom Podhradí, 
už pred rokmi sa aj bez špe-
ciálneho programu integro-
vala. Za zdravými deťmi 
v ničom nezaostávala a ony 
sa ju naučili brať takú aká 

je. Sem-tam sa síce našiel 
nejaký zlomyseľník, tiekli aj 
slzičky, ale dnes sa určite 
za uštipačné poznámky a 
výsmech každý ich autor 
hanbí a naopak sa hrdí tým, 
že chodil do školy s olympij-
skou víťazkou.

PRVýKRát lyžOVala 
až Na StReDNeJ

Sebavedomie Heni stúplo 
na Strednej škole pre zra-
kovo postihnutých v Levoči, 
kde zistila, že je veľa takých, 
ktorí sú na tom horšie ako 
ona a potrebujú viac pomo-
ci. Pohybovo bola nadaná, 
venovala sa atletike, bola 
dobrá na bežeckých tra-
tiach plávala a skúšala aj 
hry pre zrakovo postihnu-
tých s ozvučenou loptou – 
goalball a torball. Zlomom, 
ktorý jej úplne zmenil život, 
bol lyžiarsky výcvik. „Učiteľ 
telesnej výchovy nechcel veriť, 
že som nikdy predtým nestála 
na lyžiach. Zbadal, že mám 
pohybový talent a začal sa mi 
venovať,“ spomína Henrieta. 
To bolo len pred siedmimi 
rokmi a to, čo jej osud ubral 
na zraku, plným priehrštím 
ju obdaro-
val pri ly-
žovaní. Už 
o tri roky 
bola no-
m i n ova n á 
na Zimné 
p a r a l y m -
pijské hry 
v Turíne. 
Avšak veľ-
ké očaká-
vanie zme-
nil výrok 
zdravotnej 
komisie na 
o b r o v s k é 
sklamanie 
– na štart 
ju nepustili s tvrdením, že jej 
postihnutie nie je také, aké 
sa uvádza v papieroch. Ani 
protest našej delegácie ne-
pomohol.

zNaMeNIe BýKa 
je jej výhOdOu

Rožňavská rodáčka sa 
znova otriasla po rane od 
osudu či skôr komisie, na 

lyžovanie nezanevrela a tré-
novala ďalej. Popritom stí-

hala aj študovať na Fakulte 
zdravotníctva a sociálnej 
práce Trnavskej univerzity, v 
súčasnosti je už v prvom roč-
níku magisterského štúdia. 

Pochopiteľne, s ohľadom na 
zrakové postihnutie i špor-
tovú kariéru má individuálny 
študijný plán. Heňa sa na-
rodila v znamení Býka a tak 
je zvyknutá ísť za svojím 
cieľom a zdolávať prekážky. 
Po turínskom sklamaní sa 
jej „býčie“ vlastnosti vyplatili. 
Forma stúpala, pribúdali me-
daily i dobré umiestnenia na 
svetových lyžiarskych sva-
hoch. Konečne sa vyriešil aj 
problém s navádzačom, lebo 
zrakovo postihnutí lyžiari by  
bez človeka, ktorý jazdí pred 
nimi a dáva im pokyny, kedy 
a kde urobiť oblúk, pridať 
alebo zabrzdiť, veru z kopca 
nezišli. Ponuku byť Heninou 
navádzačkou dostala ako 
jedna z dvoch kandidátov aj 
20-ročná Natália Šubrtová, 
štíhla dlhovlasá blondínka, 
rodáčka z Kežmarku, ktorá 
skôr lyžovala ako chodila. 
„Bola som na štúdiách v zahra-
ničí, rok som strávila v Mexiku 
a potom ďalší v Brazílii, kde 
som vykonávala dobrovoľníc-
ku prácu a už som sa chcela 
vrátiť na Slovensko. Urobila 
som dobre, lyžujem, cestujem, 

kde mám šancu využiť svo-
ju znalosť štyroch jazykov. A 

vďaka Heni zbieram medaily,“ 
usmieva sa Natalka. Dievča-
tá si sadli, hoci zhodou okol-
ností je aj Natália narodená 
v znamení Býka. Ale nebo-

jujú navzájom, 
naopak snažia 
sa o maximálnu 
súhru a dôveru. 
Na veľkú radosť 
trénera Branisla-
va Mažgúta.

NatálIa Je 
JeJ OčaMI

My, ktorí dob-
re vidíme, nemá-
me predstavu 
o tom, aká je 
vlastne úloha 
navádzača. My 
zbadáme každú 

nerovnosť, každú prekážku, 
vieme rýchlo zreagovať aj 
bez pokynu iného človeka.

Je nám jasné, že navá-
dzač „navádza“. Ale ako? 
Veď lyžovanie je rýchly šport, 
kde rozhodujú sekundy. Od-
znie pokyn, ale treba počítať 
aj s reakčným časom.

„Úloha navádzača je veľmi 
zodpovedná, sú takpovediac 
našimi očami. Všetci navádzači 
sú veľmi dobrí lyžiari, sú býva-
lými reprezentantmi Sloven-
ska. Aj Natália. Navádzač nás 
musí naviesť na správnu stopu, 
stále nás kontrolovať. Teraz je 
to už dobré, lebo sa vieme do-
rozumievať cez vysielačky. Ale 
ešte nedávno to tak nebolo,“ 
zasväcuje nás do špecifík 
športovania ľudí so zrakovým 
postihnutím Henrieta Farka-
šová. „Okrem toho sa neustále 
musí ohliadať dozadu na nás, 
aby ustrážil vzdialenosť medzi 
nami. Keď je navádzač čo naj-
bližšie k pretekárovi, je to fajn, 
pretože vtedy sa dajú kopíro-
vať aj jeho pohyby. Samozrej-
me, nemali by sme doňho vra-

preslávili nás

Paralympionička Henrieta Farkašová sa ziskom troch zlatých a jednej striebornej medaily dostala na čelo historických tabuliek

Po smole prišla medailová nádielka

Radosť z ďalšieho olympijského zlatapo dojazde do cieľa

V. Laciak odovzdáva H. Farkašovej Cenu primátora v prítom-
nosti jej brata Štefana
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ziť, preto musí byť vynikajúcim 
lyžiarom. Navádzač počas celej 
jazdy dáva informácie, naprí-
klad kedy treba zmeniť rytmus, 
kedy nasleduje prejazdová brá-
na, že na trati je zmena sklonu 
vrchu a kadečo iné."

Keďže sa zrakovo postih-
nutí športovci spoliehajú na 
zvuk, musia byť diváci počas 
ich pretekov ticho.

Už po prvom týždni spo-
ločnej prípravy Henriety 
a Natálie sa stalo nešťastie. 
V novembri 2008 v Rakúsku 
narazil do Hene poľský 
snowbordista a jej museli 
v Innsbrucku ihneď operovať 
zlomenú spánkovú kosť. Opäť 
zdolávala bolesť a pochyb-
nosti, či sa bude môcť vrátiť 
na zasnežený svah. O nie-
koľko mesiacov nato získala 
titul majster-
ky sveta 
v jej milova-
nom zjazde 
i Super-G 
a striebornú 
medailu na 
MS v Kórei, 
celkovo dru-
há vo Sveto-
vom pohári.

Ani ten 
najúžasnej-
ší talent nič 
nedosiahne 
bez tvrdého 
tréningu. Lyžiari potrebujú 
byť na svahu viac ako pol 
roka, ale to v našich zeme-
pisných šírkach nie je mož-
né. Posledné zimy boli veľmi 
nevyspytateľné, spomeňte si: 
vlani v novembri dosahovali 
teploty v nížinách takmer 20 
stupňov a ani vo Vysokých 
Tatrách nemrzlo. Darmo majú 
prevádzkovatelia možnosť 

výroby technického snehu. 
Keď nie je podložie zamrznu-
té, ani umelý sneh sa na sva-
hu neudrží. Ešteže máme za 
rohom rakúske Alpy.

 „Áno, tam trénujeme. Už 
od septembra sme na ľadovci 
Hintertux, kde máme stredisko 
zimnej prípravy. Nájdete nás 
tam každý druhý týždeň,“ zaú-
ča nás do tajov vrcholového 

lyžovania Henrieta. „Ak sú 
dobré snehové podmienky aj 
u nás, na Slovensku, striedavo 
trénujeme v Levoči, vo Vrátnej 
i Jasnej. Potrebujeme jazdiť na 
brány, a nie každé stredisko 
s tým súhlasí.“ Zhodou okol-
ností príprava slovenských 
reprezentantov-paralympio-
nikov vrcholila na sústredení 
na Slovensku.

Keď NIe tURíN, 
taK VaNCOUVeR

Tentoraz to Heni vyšlo 
a mohla sa postaviť na štart 
svojich lyžiarskych disciplín. 
Podľa oficiálneho zaradenia 
štartovala medzi zrakovo 
postihnutými športovcami 
s charakteristikou „zrakové 

postihnutie kategórie B3“. 
Jej bránou športovej slávy 
sa nestal Turín, ale Vancou-
ver, mesto nachádzajúce sa 
v kanadskej provincii Britská 
Kolumbia. Má medzinárodné 
letisko, ktoré 
bolo už dáv-
no priprave-
né pre ces-
tujúcich so 
zdravotným 
postihnutím. 
D o m o v o m 
slovenských 
reprezentan-
tov bol jeden 
z najlepších 
lyž iarskych 
resortov Se-
vernej Ame-
riky – Whis-
tler. Leží 
668 metrov 
nad morom, 
nad ním sa 
vypína vrch 
s rovnakým 
menom a 
výškou 2182 
metrov.

Jubi le jné 
X. zimné paralympijské hry 
(prvé boli v roku 1976 vo 
Švédsku) sa konali v čase od 
12. do 21. marca 2010 a pre 
športovcov bolo pripravených 
64 medailových kompletov 
v piatich druhoch športu – 
v zjazdovom a bežeckom ly-
žovaní, biatlone, curlingu na 
vozíku a hokeji na sánkach. 
Slovensko malo zastúpenie 
v lyžiarskych športoch. Ako 
zaujímavosť dodávame, že 
maskotom našej výpravy bol 
sobík Bobo, ktorého navrhol 
12-ročný žiak zo Špeciálnej 
základnej školy s vyučovacím 
jazykom slovenským v Ko-
márne Miroslav Lakatoš.

Naša Heňa sa stala hviez-
dou po zisku troch zlatých 
medailí (v superkombiná-
cii, Super-G a v obrovskom 

slalome) a jed-
nej striebornej 
v zjazde. Spolu 
s Jakubom Kra-
kom s rovnakým 
počtom a zlo-
žením medailí 
sa dostala na 
čelo slovenské-
ho historického 
rebríčka. Pred-
behli aj predse-
du Slovenského 
paralympijské-
ho výboru Jána 
Riapoša, ktorý 
ma zlaté „len“ 

dve. K úspechu jej zablaho-
želal aj prezident Slovenskej 
republiky Ivan Gašparovič.

NávRat SO SlávOu

Odrazu sa zo skromnej 
dievčiny stala hviezda. Ná-
vrat domov z Vancouvru 
do Rožňavy, kde býva už 

siedmy rok, trval viac ako 
deň, lebo oni nemali šťastie 
ako ich kolegovia biatlonisti 
a hokejisti a neleteli prezi-
dentským špeciálom, ale 
bol veľmi radostný. Štyri 

medaily v kabelke, vlast-
ne v silnejšej taške, lebo 
by svojou váhou odtrhli 
ucho, veru nenosí hocikto. 
„Najviac som sa tešila na 
mamku a bratov. Bez torty 
oslava nemôže byť, ale mne 
celou cestou späť tiekli slin-
ky na mamkine cestoviny s 
paradajkovou omáčkou. Tie 
milujem,“ prezradila nám 
trojnásobná paralympijská 
víťazka.

O Heňu sa trhali novinári, 
každý ju pozýva na besedu 
a každý chce medaily vidieť. 
A Heňa ich rada ukáže, za-
vesí si ich na krk a zapózu-
je. Dovolila nám vziať si ich 
do ruky a veru, má čo nosiť. 

Každá z nich váži pol kilo-
gramu. Možnosť vidieť ich 
mali aj jej rodáci, ktorí mohli 
prostredníctvom RVTV sle-
dovať v priamom prenose 
zasadnutie mestského za-

s t u p i t e ľ s t v a 
29. marca, na 
ktorom jej pri-
mátor Rožňa-
vy udelil Cenu 
primátora.

čO ďaleJ?

„To v tejto 
chvíli neriešim,“ 
vraví Henrie-
ta Farkašová, 
inak členka 
ŠK TPŠ Kinex 
Bytča. „Najprv 
treba dokončiť 
lyžiarsku sezó-
nu, potom sa 
musím venovať 
škole, na kto-
rú som nemala 
čas kvôli pa-
r a o l y m p i á d e 
v podstate už 
od decembra, 

potom sa musí k slovu dostať 
regenerácia. A v lete bude tre-
ba začať naháňať kondičku, 
ktorá už bude súčasťou prí-
pravy na budúcoročné Maj-
strovstvá sveta v talianskom 
Sestriere.“

O olympiáde v roku 2014 
v Soči samozrejme uvažuje, 
lebo by chcela obhájiť svoje 
víťazstvá. A vraj keby sa jej 
medzitým podarilo získať 

Veľký krištáľový glóbus po 
prvenstve v Svetovom po-
hári, bola by najšťastnejšia. 
My jej to prajeme!

Katarína Čižmáriková
Foto: autorka, TASR, 

Tomáš Čižmárik

preslávili nás

Heňa so svojou šťastnou mamičkou

Na stupni víťazov s navádzačku Natáliou Šubrtovou (vľavo)

V košickom štúdiu STV počas Regionálneho denníka

"Mám ďalšiu zlatú!"
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V Gemerskom osveto-
vom stredisku v Rožňave sa 
10. apríla 2010 sa uskutočnil 
14. ročník krajskej súťažnej 
prehliadky amatérskej filmo-
vej tvorby CINEAMA 2010.

CINEAMA je celoštát-
na trojstupňová postupová 
súťaž a prehliadka amatér-
skej filmovej tvorby, ktorá 
nie je tematicky vymedzená. 
Hlavným poslaním súťaže 
je vytvoriť podmienky pre 
zhodnotenie a pre-
zentáciu filmovej 
tvorby, poskytnúť 
možnosť pre porov-
návanie produkcie 
amatérskych filmov 
a oboznámenie sa 
s tvorbou autorov 
rôzneho tematické-
ho, žánrového za-
merania a technic-
kého spracovania.

V rámci súťažnej 
projekcie bolo pre-
mietnutých 45 fil-
mov od 37 autorov a 
5 autorských kolek-
tívov v štyroch sú-
ťažných skupinách 
v celkovej dĺžke 
230 minút. Žánrovo 
pozostávala kolek-
cia zo 17 hraných, 
11 experimentálnych, 7 ani-
movaných filmov, 8 dokumen-
tov a dvoch videoklipov.

Z tejto pestrej ponuky poro-
ta v zložení: Mgr. art. Ľubomír 
Viluda, Mgr. art. Ivan Kršiak 
(obaja pedagógovia Filmo-
vej fakulty Akadémie umení 

v Banskej Bystrici) a Mgr. Ju-
raj G. Mandel (pedagóg ume-
leckej školy v Prešove) vybra-
la po náležitej zrelej úvahe na 
postup do celoštátneho kola 
21 filmov.

V skupine A postúpilo 5 fil-
mov na kvalitatívne rovnakej 
úrovni, v skupine B 8 filmov, 
pričom tvorivá skupina RO-
MIDOKA ZDADALKAMA 
z košickej ZUŠ pod vedením 
pedagóga Tomáša Čepka 

získala za animovaný film 
NOteSy Cenu za výtvar-
né spracovanie a hraný film 
zVONčeK rožňavských au-
toriek alexandry Borzy, lei 
Máriásiovej a spoluautora 
Maroša Körtvélyesiho zís-
kal pre GEMERFILM Hlavnú 

cenu v kategórii - zlatého 
GOSkara.

V skupine C bol spomedzi 
siedmich postupujúcich oce-
nený Čestným uznaním doku-
mentárny film o akademickom 
sochárovi Dušanovi Pončá-
kovi autora Lukáša Maskalíka 
z Košíc a Hlavnú cenu v ka-
tegórii – zlatého GOSkara 
si do Medzeva odniesol en-
rik Bistika za film s názvom 
VzťaH. Vo filme sa netradič-
ným spôsobom vyznáva zo 
svojho vzťahu k mantáčtine 
– jazyku typickému pre jeho 
rodný kraj - vymierajúcemu 
spolu s ľuďmi.

Ďalším úspešným autorom 
klubu GEMERFILM je Dávid 
Badin z Rožňavy, študent 
filmovej vysokej školy - sku-
pina D, ktorého mimoriadny 
cit pre strih ocenila porota 
Cenou za strih vo videoklipe 
Dead astaire, ktorým vzdá-
va poctu skvelému taneč-
níkovi a spevákovi Fredovi 
Astairovi. Kolekciu úspechov 
tohto ročníka súťaže pre GE-
MERFILM dopĺňa spoločné 
kolektívne dielo – hraný film 
Náhodné stretnutie a za 
Rožňavu „kope“ aj Vladimír 
Kóňa z Rakovnice so svojím 
dokumentom Posledný zlie-
vač. Takže bilancia pre rož-
ňavských amatérskych filmá-
rov vyznieva veľmi priaznivo, 
keďže z prihlásených ôsmich 
postúpilo do celoštátneho 
kola päť filmov.

Ako skonštatoval predse-
da poroty Ľ. Viluda, celkom 

netradične sa zhodoval názor 
poroty s vkusom divákov, čo 
sa odrazilo na ocenení Ce-
nou diváka pre Enrika Bisti-
ku a jeho VZŤAH.

Neoddeliteľnou a význam-
nou súčasťou podujatia bol 
aj odborný rozborový se-
minár, kde porota hodnotila 
adekvátnosť použitia výra-
zových prostriedkov, ume-
lecké stvárnenie rôznych au-
torských zámerov a úroveň 
ich technického spracovania 
v jednotlivých súťažných prí-
spevkoch. Stretnutie autorov 
s odborníkmi im umožnilo 
vypočuť si odbornú analýzu 
ich súťažného filmu, čo spolu 
s diskusiou naplnilo cieľ pri-
spieť k skvalitneniu amatér-
skej filmovej tvorby.

Na celý program tohtoroč-
nej CINEAMY sa so záujmom 
prizeral aj nečakaný, ale o to 
vzácnejší hosť, známy a ob-
ľúbený slovenský herec jo-
zef adamovič. Má svojom 
konte 60 divadelných postáv 
v Slovenskom národnom di-
vadle, kde občas hrá dodnes, 
120 televíznych inscenácií, 

seriálov a filmových projek-
tov. Jeho najznámejšou po-
stavou je gróf Móric Beňov-
ský v 13-dielnom výpravnom 
koprodukčnom slovensko-
maďarskom TV seriáli Vivat 
Beňovský! V súčasnosti pô-
sobí najmä ako pedagóg na 
viacerých vysokých školách, 
pričom zužitkuje okrem prak-
tických skúseností aj vzde-
lanie, ktoré získal v 80-tych 
rokoch v oblasti dramaturgie 
a réžie.

Podujatie sa uskutočnilo 
s finančným príspevkom Mi-
nisterstva kultúry SR. Za pod-
poru pri realizácii tohto roční-
ka patrí poďakovanie Mestu 
Rožňava, kaviarni Leporello 
v Rožňave, značkovej pre-
dajni Orange Rožňava a za 
spoluprácu filmovému klubu 
Gemerfilm.

Celoštátna súťaž a pre-
hliadka amatérskej filmovej 
tvorby CINEAMA 2010 sa 
uskutoční v Mestskom kultúr-
nom stredisku v Piešťanoch 
28. - 30. mája 2010.

Anežka Kleinová,
GOS Rožňava

Hlavná cena zostala za zvončeky v Rožňave

Zlaté GOSkary sú rozdané

S cieľom podporovať 
a rozvíjať u detí lásku 
k folklóru a podneco-

vať ich k aktívnej činnosti 
25. marca 2010 uskutočnilo 
Gemerské osvetové stredis-
ko v Rožňave v spolupráci so 
Základnou umeleckou školou 
a Miestnym odborom Matice 
slovenskej v Rožňave festival 
detskej ľudovej hudby U Hav-
ranky hrat budú...

Až 120 detí z celého Rož-
ňavského okresu súťažilo 
v štyroch kategóriách – só-
listi speváci a duá, sólisti in-
štrumentalisti, ľudové hudby, 
spevácke skupiny. Porota 
v zložení: Bc. Stanislava Zva-
rová - predsedníčka (Kleno-
vec), Jaroslav Zvara (Kleno-
vec), Ján Lipták (Rožňava), 
Helena Pál Balážová (ZUŠ 
Rožňava), Božena Miháliko-
vá (GOS Rožňava) hodnotila 
výkony jednotlivých účinkujú-
cich a odporučila na postup 
do krajského kola tejto súťa-

že týchto najlepších:
Kategória ľudové hudby - 

zlaté pásmo: DĽH lúčka pri 
zUš Rožňava, sólisti inštru-
mentalisti - zlaté pásmo: Ni-
koleta Helcmanová (citara) 
- DFS Berkőce Brzotín, spe-
vácke skupiny - zlaté pásmo: 
Spevácka skupina Horička, 
zš Rejdová, sólisti speváci: 
I (roč. 1 -3 )- zlaté pásmo: 
Viktória Vojtová – zš Sla-
vošovce, II (roč. 4 – 6) - zlaté 
pásmo: Ivana tvrzická- zš 
Ul. pionierov, Rožňava, III. 
(roč. 7 - 9) - zlaté pásmo: duo 
zuzana Rudnayová a zuza-
na Birková – zš zlatá, Rož-
ňava. Cenu poroty získala 
Ľuboslava Rusznyáková zo 
zš Brzotín.

Záver podujatia patril 
zhodnoteniu prehliadky pred-
sedníčkou poroty Bc. Sta-
nislavou Zvarovou. Pekné 
ceny si z rúk predsedníčky 
Miestneho odboru Matice 
slovenskej v Rožňave Oľgy 

Benediktyovej prevzali všetci 
ocenení. 

Pre úplnosť ešte mená 
ďalších ocenených detí 
z Rožňavy: kategória sólisti 
inštrumentalisti - strieborné 
pásmo: Viktor Darvaš (hus-
le) a Samuel Rudnay (hus-
le), bronzové pásmo: mar-
tina zagibová (heligónka) 
– všetci traja zUš Rožňava; 
kategória sólisti - I (roč. 1-3) 
- strieborné pásmo: Martina 
zagibová – zš Katolícka, 
II (roč. 4-6) - strieborné pás-
mo: Samuel Rudnay – zš 
Ul. zlatá, duo - bronzové 
pásmo: Petra Valková, DFS 
Haviarik Rožňava.

V piatok 23.apríla bola 
v Košiciach krajská súťaž, 
kde Rožňavčania opäť uspeli. 
zlaté pásmo získali speváč-
ky sólistka Ivana tvrzická, 
duo z. Rudnayová-z. Birko-
vá a DĽH lúčka strieborné 
pásmo.

mih

U Havranky hrať budú ...
Matica slovenská a Mesto Rožňava pozvali obdivovate-

ľov slovenských ľudových i populárnych piesní a operetných 
melódií v sobotu 27. marca do OKC na benefičný koncert 
„Ozveny rodnej zeme“. Hlavným usporiadateľom bol Dom 
Matice slovenskej v Rožňave. Po príhovore primátora mesta 
MUDr. Vladislava Laciaka a správcu Matice slovenskej Mgr. 
Jána Eštoka zahrala známa ľudová hudba Miroslava Dudíka. 
Moderátorka večera Mária Schlosserová uviedla vystúpenia 
sólistov opery Slovenského národného divadla v Bratislave 
Jána Babjaka, Márie Eliášovej a Mikuláša Doboša. V progra-
me účinkovali tiež speváčky ľudových piesní Slávka Hor-
váthová, Katarína Töröková a sólisti na hudobných nástrojoch 
Ján Kružliak, Rudolf Cikatricis, František Rigo i sám primáš 
Miroslav Dudík, čerstvý šesťdesiatnik. Diváci – predovšetkým 
matičiari z celého Rožňavského okresu i z Moldavy a z Re-
vúcej – odchádzali domov nadmieru spokojní s hodnotným 
umeleckým zážitkom.    čiž

Ozveny rodnej zeme
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Saška Borzy preberá hlavnú cenu z rúk 
predsedu poroty Ľ. Viludu

Ocenenie pre Dávida Badina
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a Közélet 
éS a CSaláD

Rónavölgyi Endrénét 1998-
ban választották először a 
képviselő-testület tagjává, a 
polgármesteri tisztséget 2002 
óta tölti be Szerencsen. A te-
lepülés lakossága négy évvel 
ezelőtt újra bizalmat szavazott 
a város első női irányítójának. 
Ugyanebben az esztendőben 
országgyűlési képviselői man-
dátumot szerzett.

A sárospataki Comenius Ta-
nítóképző Főiskola elvégzése 
után pályafutását pedagógus-
ként kezdte, a Rákóczi Zsig-
mondról elnevezett helyi általá-
nos iskolában polgármesterré 
választásáig igazgató-helyet-
tesként dolgozott. 

Az 1955-ben Szerencsen 
született polgármester férje két 
évtizede gépjármű-kereskede-
lem és a kapcsolódó szolgál-
tatások területén tevékenykedő 
vállalkozó, felnőtt fiuk gépész-
mérnökként végzett a Miskolci 
Egyetemen.

SZeReNcS 
FeJlőDéSééRt

Rónavölgyi Endréné hivatal-
ba lépésétől kezdődően sokak 
jegyzik meg a városba érkezve: 
„látszik, hogy a településen nő 
a polgármester”. Hangsúlyt he-
lyezett a helyi lakosság és az 
ide érkező vendégek jó közér-
zetének, a településről alkotott 
barátságos kép kialakítására, 
melynek fontos része a város 
virágosítása. Éves viszony-
latban a városi kertészetben 
nevelt virágok közül százezres 
nagyságrendben helyeztek ki 
és ültettek el a település közte-
rületein.

Az elmúlt nyolc esztendőben 
nem csak külsőségekben gya-
rapodott Szerencs. A város va-
gyona napjainkra messze több 

mint duplájára nőtt a 2002. év-
ben kimutatott összegnek.

Csak a legjelentősebb be-
ruházásokat tekintve 440 millió 
forintos állami támogatással 
megépült a városi tanuszoda; 
a fiatalabbaknak új sporttelep, 
az idősebbeknek napközbeni 
ellátást és átmeneti elhelyezést 
biztosító gondozóház létesült, 
óvodarekonstrukció történt, 
megújult valamennyi háziorvosi 
rendelő, nagyértékű diagnosz-
tikai berendezéseket szereztek 
be az egészségügyi ellátás biz-
tosítása érdekében. Az otthon-
teremtés segítéséért hosszú 
idő után bérlakások épültek és 
építési telkeket közművesítet-
tek a városban. A város szá-
mos utcájának újraaszfaltozása 
mellett a munkahelyteremtés 
lehetősége és a befektetők 
számára korszerűbb környe-
zet kialakítása érdekében az 
ipari parkban 200 millió forint 
értékben infrastrukturális beru-
házást végeztek. A Szerencset 
Ond településrésszel össze-
kötő útszakasz mellett meg-
kezdődött egy komplex felszíni 
csapadékvíz-elvezető rendszer 
kiépítése. A környezetvédelem 
feltételeinek javítását szolgálta 
a szelektív hulladékgyűjtő szi-
getek és egy speciális hulla-
dékudvar kialakítása.

Elsősorban a városba ér-
kezők eligazodását segíti, de 
helyi rendezvényeknek is ott-
hont ad a „Hegyalja kapujának” 
szimbólumaként megépült vi-
lágörökségi kapuzat és infor-
mációs központként működő 
turisztikai fogadóépület, a már-
már omladozó községi fürdőből 
pedig két és fél évvel ezelőtt 
wellnessházat alakítottak ki.

a KözelI JöVő 
SZeReNcSe

A város jelenlegi vagyoná-
nak felét teszi ki az összeg, 
amely 2012. év végéig új be-
ruházások megvalósítására 
– elsősorban – pályázati támo-
gatások formájában rendelke-
zésre áll.

A Szerencsnek megítélt 
több mint hárommilliárd forint 
segítségével a hagyományokat 
megőrző, a mai kor igényéhez 
igazodó, korszerű és szép kör-
nyezetet fognak kialakítani, 
amely vonzó a munkahelyte-
remtő vállalkozásoknak, befek-
tetőknek ugyanakkor otthonos 
és komfortos az itt született, 
vagy lakóhelyként Szerencset 
választóknak: fiataloknak és 
idősebbeknek egyaránt.

A városközpont rehabilitáci-
ója során megújul a település 

központi tere, a hozzá kap-
csolódó útszakaszok, közte-
rületek, a tűzoltóság épülete, 
valamint a piac és környéke. 
Parkolóhelyek létesülnek, fej-
lesztik a csapadékvíz-elvezető 
rendszert. Valamennyi óvoda-
épület megújul, renoválják a 
Rákóczi-várat, a belvárosi ró-
mai katolikus és a református 
templomokat, nagyszabású 
beruházások keretében kor-
szerűsítik a rendelőintézetet, 
átalakítják a központi orvosi 
ügyelet és a védőnői szolgálat 
helyiségeit. A városon áthala-
dó forgalom pedig hamarosan 
négy nyomsávon zajlik.

a HIVatalOS KaP-
CSOlat ROzSNyóVal

Rozsnyóval a testvérvárosok 
közötti hivatalos és rendszeres 
látogatások hosszú évek óta 
hagyomány szerint elsősorban 
a települések városnapjaihoz 
kapcsolódnak, az intézmények, 
iskolások, pedagógusok koráb-
ban is többször tettek egymás-
nál kölcsönös látogatásokat.

A két polgármesteri hiva-
tal munkaapparátusai között 
is évekkel ezelőtt kialakultak 
a tapasztalatcserére irányuló 
szakmai látogatások, melyek 
során lehetőség nyílt arra, hogy 
ismerkedjenek és az egyes 
társosztályok saját területein 
felvetődő problémáikat beszél-
jék meg egymással a dolgozók 
többek között a közigazgatás, 
oktatás és a szervezés külön-
böző témáiban.

eGyüttMűKöDéS 
SZeRveZett 

KeReteK Között

A különböző országokból 
érkező fiatalok egymással való 
megismerkedése, egymást 
elfogadó, egymás jogait tisz-
teletben tartó magatartásuk 
megerősítése, illetve baráti 
kapcsolatainak kialakítása el-
sődleges formában egymás 
személyiségének, kultúrájának, 
hagyományainak, szülőhelyei-
nek közvetlen megismerése és 
közös tevékenységek végzése 
útján történhet.

Rozsnyón az elmúlt három 
évben kétnapos polgári vé-
delmi vetélkedőn vettek részt 
egy-egy csapattal szerencsi 
általános- és középiskolás korú 
diákok, ugyanitt gimnáziumi ta-
nárok az Ifjúság polgári véde-
lemre történő felkészítése című 
konferencián jártak 2008-ban.

Ugyanebben az esztendő-
ben a Bocskai gimnáziumba 37 
rozsnyói középiskolás érkezett, 
akik iskolájuk kulturális életéből 
adtak ízelítő. A két város közös 
diákprogramjainak intézmé-
nyesítése és forrásszerzés ér-
dekében Rozsnyó és Szerencs 
testvérvárosok önkormányzatai 
közös pályázatot nyújtottak be 
a Magyarország és Szlovákia 
közötti Határon Átnyúló Együtt-
működési Programra 2008. 
év végén „EGYÜTT EGYMÁ-
SÉRT EURÓPÁBAN” címmel, 

melyet az Európai Unió támo-
gat. Az ifjúsági program első 
elemeként Várhosszúréten egy 
kézművestáborban járhattak 
szerencsi diákok, akik a Rozs-
nyói Vásárra is ellátogathattak 
a Bocskai István Gimnázium 
Hagyományőrző Néptánccso-
portja kíséretében.

E pályázat támogatta 2010. 
február hónapban fogyatékkal 
élő szerencsi gyermekek és kí-
sérőik kirándulását Mlynky-be.

Rozsnyó Város Napjának 
rendezvénysorozatához kap-
csolódva ugyanekkor kétna-
pos programon vehettek részt 
szerencsi diákok, akik a szlo-

Bemutatjuk önöknek Rozsnyó város díszpolgárát – Rónavölgyi Endrénét,
testvérvárosunk Szerencs polgármesterét
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melyet az Európai Unió támo-
gat. Az ifjúsági program első 
elemeként Várhosszúréten egy 
kézművestáborban járhattak 
szerencsi diákok, akik a Rozs-
nyói Vásárra is ellátogathattak 
a Bocskai István Gimnázium 
Hagyományőrző Néptánccso-
portja kíséretében.

E pályázat támogatta 2010. 
február hónapban fogyatékkal 
élő szerencsi gyermekek és kí-
sérőik kirándulását Mlynky-be.

Rozsnyó Város Napjának 
rendezvénysorozatához kap-
csolódva ugyanekkor kétna-
pos programon vehettek részt 
szerencsi diákok, akik a szlo-

vákiai gyerekekkel vegyes csa-
patokat alakítva helytörténeti, 
helyismereti vetélkedőn mér-
ték össze tudásukat. Hozzá-
juk csatlakoztak a szerencsi 
drámatanszakos tanulók és a 
zeneiskola fúvósai. A diákok a 
Zöldfa Utcai Általános Iskolá-
ban is felejthetetlen élmények-
kel gazdagodtak.

Ennek mintegy tükörprog-
ramjaiként Szerencs Város 
Napja kísérőrendezvényeinek 
keretében a helyi fiatalok látják 
vendégül áprilisban rozsnyói 
társaikat: kétnapos látogatás a 
projekt következő eleme, mely-
nek során iskolai látogatás, kul-
turális programok várják a test-
vérvárosból érkező tanulókat.

A művészeti képzésben 
részt vevő diákok mellett gyer-
mekkórusok is bekapcsolódtak 
a kapcsolatok ápolásába: 2007 
decemberében a Rákóczi is-
kolából 25 fős gyermekkórus 
utazhatott Rozsnyóra, ahol 
templomi hangversenyen éne-
keltek.

„Idősebbek is elkezdhetik”
A szerencsi Városi Nyugdí-

jasklub két évtizedes kapcso-
latot ápol rozsnyói testvérszer-
vezetével, évenként egy-egy 
napot töltenek a két települé-
sen, ahol jó hangulatú progra-
mokat szerveznek, műsort ad-
nak és baráti szálakat szőnek 
egymással az időskorúak is.

SpORt
Tavaly Rozsnyón általános 

iskolásoknak tartottak terem-
labdarúgó tornát, ahol Bolyais 
diákok képviselték Szerencset, 
ez év március elején pedig há-

romnapos edzőtáborban jártak 
szerencsi labdarúgók Rozs-
nyón. 

Rozsnyó testvérvárosában, 
a csehországi Cesky Tesínben 
két évvel ezelőtt rendeztek 
nemzetközi sakkversenyt, aho-
vá a szerencsi versenyzők is 
meghívást kaptak. 

Idén áprilisban asztaliteni-
szezők érkeznek a III. Szerencs 
Kupa rangadójára.

Területi együttműködés 
Rozsnyó és Szerencs koordi-
nálásával 2009. május 13-án 
tartották a Gömör-Borsod-
Abaúj-Zemplén Európai Te-
rületi Társulás alakuló ülését. 
A társulás alapítója Rozsnyó, 
Szerencs, Rudabánya és hét 
község a Csermosnya tele-
püléstársulásból. A társulás 
központja Rozsnyó lett. Elnö-
kének Szerencs polgármes-
terét, Rónavölgyi Endrénét 
választották, az alelnök pedig 
MUDr. Vladislav Laciak, Rozs-
nyó polgármestere lett, míg az 
igazgató Július Slovák mérnök. 
A társulás célja a határon átíve-
lő projektek megvalósítása az 
idegenforgalom, a környezet-
védelem, a megújuló források 
és a kultúra területén. A társu-
lás megalapítását több partneri 
találkozó előzte meg, valamint 
az előkészítő bizottság hivata-
los útja Rozsnyó polgármester-
ének vezetésével Brüsszelbe.

Rozsnyó és Szerencs ön-
kormányzatai, intézményei, 
apraja és nagyja példaértékű 
együttműködést folytat 1991 
óta. A jövő évi húsz éves jubile-
um megünneplése ezt a kiváló 
gyakorlatot fogja tovább erősí-
teni.

Turcsányi László

Bemutatjuk önöknek Rozsnyó város díszpolgárát – Rónavölgyi Endrénét,
testvérvárosunk Szerencs polgármesterét Z aktivít projektu "Spolu v Európe" bol dote-

raz zrealizovaný Detský letný tábor, Umelec-
ký workshop a tvorivé dielne počas Rožňav-
ského jarmoku 2009, Charitatívne podujatie 
a vedomostná súťaž počas Dní mesta Rož-
ňava 2010 i Charitatívne podujatie počas Dní 
mesta Szerencs (15.−16. 4. 2010). Nasledujú-
cou aktivitou budú tohtoročné Gazdovské dni 
v Szerencsi v dňoch 18.−20. júna.

aktivita č. 1: Detský letný tábor
Už 8. ročník Detského remeselníckeho tá-

bora sa konal v priestoroch Remeselníckeho 
domu v Krásnohorskej Dlhej Lúke v dňoch 
11.−16. 8. 2009. Tak ako aj po minulé roky 
bolo hlavným organizátorom tohto zaujíma-
vého projektu Združenie gemerských reme-
selníkov. Táborovou ikonou je Juraj Nagy, 
ktorému patrí uznanie nielen za to, že tábor 
sa každoročne organizuje, ale aj za úžasnú 
atmosféru v Remeselníckom dome.

Srdečné, vďačné deti, skvelý tím usporia-
dateľov a lektorov rozdávajúcich zručnosti 
a múdrosť starých predkov, ale i lásku, dobro-
srdečnosť, milé slovo a neskutočné množstvo 
úsmevu sú tými atribútmi, ktoré z tábora vy-
tvárajú jednu veľkú rodinu. Z detí sa tu stávajú 
majstri rezbári, tkáči, čipkári, drotári, pekári či 
maliari.

Po prvý raz tu privítali aj deti zo Szerencsa, 
partnerského mesta Rožňavy. Mesto Rožňa-
va a mesto Szerencs sa v rámci Programu 
cezhraničnej spolupráce SR - MR (projekt 
„Spolu v Európe“) sa organizačne spolupo-
dieľali na príprave a realizácii remeselníckeho 
tábora. Medzi deti prišla aj primátorka mesta 
Szerencs Rónavölgyi Endréné a viceprimátor 
Rožňavy Ing. František Kardoš.

aktivita č.2: Umelecký workshop a tvorivé 

dielne počas Rožňavského jarmoku 2009

Hneď v prvý deň Rožňavského jarmoku 
2009 - 11. septembra - sa uskutočnila úvodná 
konferencia v priestoroch historickej radnice, 
kde príhovor predniesol projektový manažér 
zo slovenskej strany Ing. František Kardoš 
a z maďarskej strany Bodnárné Göndör Mag-
dolna. Ing. Eva Petruchová ako projektová ko-
ordinátorka predstavila program cezhraničnej 
spolupráce Maďarská republika - Slovenská 
republika 2007–2013. Po prezentácii krátke-
ho filmu a fotiek z Detského letného tábora sa 

všetci presunuli na Námestie baníkov kde sa 
v rámci Rožňavského jarmoku konal tzv. Dvor 
remesiel. Deti zo Szerencsa a z Rožňavy pre-
zentovali výrobky, ktoré vyhotovili v tábore 
a mali možnosť si vyskúšať ďalšie remeslá.
aktivita č. 3: Charitatívne podujatie a ve-
domostná súťaž počas Dní mesta Rožňa-

va 2010

Dejiny - kultúra - vlastiveda, tri súťažné 
disciplíny. Rožňava – Szerencs, dve partner-
ské mestá, aj to je charakteristika súťažného 
dopoludnia slovenských a maďarských žia-
kov realizovanom v projekte CBC - v rámci 
Programu cezhraničnej spolupráce SR - MR. 
V spoločenskej sále Mestského úradu v Rož-
ňave si 3. februára 2010 v rámci Dní mesta 
Rožňava 2010 zmerali vedomosti 3 súťažné 
družstvá, zostavené kombinovane zo žiakov 
ZŠ na Ul. Zeleného stromu v Rožňave a zo 
ZŠ Mórica Zsigmonda zo Szerencsu. Na prie-
beh súťaže dohliadala odborná porota na čele 
s Mgr. Arpádom Lacom.

Na 1. mieste sa umiestnili hneď dve druž-
stvá: „Bocskay István“ a „Pavol Dobšinský“, 
ktoré získali zhodne 23 bodov, o bod menej 
mal súťažný tím „Andrássy Dionýz“.

VI. ročník medzinárodných zábavno-po-
hybových hier ZIMNÁ BLUMIÁDA 2010 (ZB) 
sa uskutočnil v 1.−3. februára 2010 v Sloven-
skom raji v Mlynkoch. Toto zimné podujatie, 
jediné svojho druhu na Slovensku, zorgani-
zovala AMALIA-DSS a Občianske združenie 
REHAMENTA z Rožňavy, pod záštitou KSK, 
v spolupráci s obcou Mlynky a divadlom Ba-
badlo z Prešova, ktorého herci stvárňovali 
maskotov Blumina a Cenculínu.

Svoju šikovnosť, zdatnosť a tvorivé schop-
nosti v zábavných hrách na snehu a so snehom 
si vyskúšalo 107 účastníkov z 21 domovov 
sociálnych služieb zo Slovenska, zástupco-

via zariade-
nia Eber-Ezer 
Slezskej diako-
nie z Českého 
Těšína a kama-
ráti s rodičmi zo 
Szerencsu. Na 
Ranči pod Os-
trou skalou si 
účastníci zajaz-
dili na boboch, 
na koňoch a na 
veľkých saniach 
s konským zá-
prahom. Zla-
tým „cencúľom“ 
podujatia bola 
večerná sve-
telná show, na 
ktorej všetci 
účastníci po-
stupne ukladali 
zapálené svie-
ce na priprave-
ný znak ZB – 

symbolu posolstva radosti a tolerancie.
Príjemnú atmosféru zavŕšili lampióny šťas-

tia a záverečný rozlúčkový ohňostroj. Večerné 
tancovačky „Blumidance“ boli motivované rôz-
nymi spoločenskými hrami a tombolou. Spo-
kojnosť všetkých „blumiaďákov“ a ich kladné 
hodnotenie („cítili sme sa tu ako v raji“) nás 
utvrdilo o potrebnosti stretnutia ľudí s mentál-
nym postihnutím, ktoré sa robí každé tri roky 
v tejto čarokrásnej lokalite Slovenska.

Veľká vďaka patrí všetkým, ktorí finančne 
a materiálne prispeli k organizácii tohto jedi-
nečného zimného stretnutia.

Referát regionálneho rozvoja MsÚ Rožňava

Program cezhraničnej spolupráce
Maďarská republika – slovenská republika 2007–2013
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MeStSKé zaStUPIteĽ-
StvO na riadnom zasadaní 9. 
februára 1910 rozhodlo o po-
užití štátnej dotácie 5 000 ko-
rún. Na finančné odmeny pre 
zamestnancov magistrátu pri-
delilo 1 911 korún a 66 fillérov 
a ostatných 3 088 
korún a 34 fillérov 
na rozvoj mestskej 
polície, na budova-
nie kanalizačnej a vodovodnej 
siete, na úpravu ulíc a chodní-
kov. Poslanci splnomocnili dr. 
Póscha na prípravu projekto-
vej dokumentácie a pozemku 
pri rieke Slaná na výstavbu 
moderného mestského bi-
túnku. Ďalej voľbou nových 
členov doplnili uprázdnené 
miesta v komisiách mestského 
zastupiteľstva, taktiež stanovili 
predajné ceny palivového dre-
va z mestských lesov pre oby-
vateľstvo na rok 1910.
štatIStIKa OByVateĽ-
StVa. V roku 1909 sa v mes-
te Rožňava narodilo 201 detí, 
plus 31 v rimamuránskej koló-
nii. Z 201 novorodeniatok bolo 
166 zákonných. Prevažovali 
dievčatá - 104. Dovedna zo-
mrelo 191 ľudí, z nich 75 v Kó-
sa-Schopperovej nemocnici. 
Z trvalo bývajúcich občanov 
mesta zomrelo iba 157. Z nich 
sa päťdesiati nedožili 50 rokov 
veku, čo znamenalo priemer 

32 %. Príčinou úmrtia v 146 prí-
padoch boli nenákazlivé cho-
roby, v 44 prípadoch infekcie, 
z ktorých dominovala tuberku-
lóza (37). Smutná bola štatisti-
ka dôvodov vysokej úmrtnosti 
detí. U 14,7 % išlo o akútnu 

formu tuberkulózy 
pľúc, u 19,4 % to boli 
ostatné formy TBC. 
Radostnejší údaj 

sa týkal uzavretia manželstva, 
„áno“ si povedalo 32 párov, 
z toho 21 manželstiev bolo reli-
giózne zmiešaných.
NáStUP NOVéHO VelIte-
Ľa. István Ried, novovymeno-
vaný policajný kapitán mesta, 
zložil 9. januára 1910 služob-
nú prísahu do rúk podžupana 
Lászlóa Bornemiszu. Po nej sa 
predstavil mešťanostovi Rož-
ňavy dr. Póschovi a úradníkom 
magistrátu. Po škandále s jeho 
predchodcom, ktorý čelil žalo-
be štátneho zástupcu pre spre-
neveru, bol výber zo 40 uchá-
dzačov z celého štátu o túto 
funkciu veľmi prísny. Mladý, 
len 41-ročný Ried bol predtým 
policajným dôstojníkom v Bu-
dapešti, potom hlavným policaj-
ným dozorcom v Arade, pokiaľ 
prišiel do nášho mesta.
KaRtelOVá DOHODa. 
Napriek všeobecnému znižo-
vaniu cien mäsa zo všetkých 
druhov zvierat v krajine rožňav-

skí mäsiari od 1. januára 1910 
jednotne zvýšili predajné ceny 
výsekového mäsa vo všetkých 
predajniach – akoby sa boli do-
hodli. Kilo hovädziny bolo drah-
šie v priemere o 24 fillérov a kilo 
teľaciny až o 40 fillérov. Išlo 
zrejme o nenáležitú kartelovú 
dohodu. Viacerí občania podali 
písomný podnet priamo mešťa-
nostovi, aby dal túto nezákon-
nosť prešetriť a vydal opatrenie 
na okamžitú úpravu cien mäsa 
na úroveň roku 1909.
OStRý štRaJK MÄSIaROV. 
Magistrát zasiahol a vyhlásil 
zvýšenie cien mäsa za neodô-
vodnené a s okamžitou plat-
nosťou nariadil predávať mäso 
za ceny platné v roku 1909. 
Vzápätí – 1. marca 1910 – 
vstúpili do ostrého štrajku 
rožňavskí mäsiari, majitelia 
obchodov s mäsom. Trval tri a 
pol dňa a za ten čas nepredali 
občanom ani veľkoodberate-
ľom ani dekagram mäsa. Ta-
kéto svojvoľné a nebezpečné 
ohrozenie zásobovania obyva-
teľstva základnou potravinou 
magistrát nemohol dovoliť, 
ani strpieť. Nový, rozhodný a 
energický mestský policajný 
kapitán Riedl okamžite zasia-
hol. Do mestského úradného 
výseku dal doviezť dostatočný 
objem kvalitného mäsa zvyčaj-
ného sortimentu a zabezpečil 

jeho nepretržitý výsek a predaj 
za pôvodné ceny počas celého 
štrajku. Štrajkujúci mäsiari sa 
na štvrtý deň so značnou stra-
tou tržby vrátili do svojich výse-
kov, kde predávali mäso opäť 
za pôvodné ceny. Okrem toho 
im za nezákonný štrajk hrozila 
poriadne mastná pokuta.
UMeleCKý VečeR. Na po-
zvanie riaditeľstva Katolíckeho 
vyššieho gymnázia v Rožňave 
pricestoval k nám 8. januára 
1910 vyše 40-členný spevác-
ky zbor a individuálni umelci 
z Uhorských kráľovských že-
leziarní a oceliarní v Diósgyőri. 
Hostia sa večer v preplnenej 
veľkej sieni rožňavskej radni-
ce predstavili publiku. Odzneli 
nádherné zborové i sólové 
skladby, virtuózne klavírne 
i husľové produkcie. Nechýbali 
ani humorné scénky a muzi-
kantské grotesky. Po progra-
me nasledovala tanečná zába-
va až do ranných hodín.
VzNIKla OBCHODNá SPO-
lOčNOSť. Rožňavskí maji-
telia obchodov založili 16. ja-
nuára 1910 Prvú obchodnú 
spoločnosť. Na zakladajúcom 
valnom zhromaždení sa okrem 
miestnych zúčastnili aj majite-
lia obchodníckych živností 
z vidieka, ktorí sa podľa sta-
nov stali rovnocennými členmi 
s mestskými. Účelom a cieľom 

spoločnosti bola v prvom 
rade snaha o rozvoj regionál-
neho obchodu, zvyšovanie 
úrovne obchodovania a pes-

tovanie vzťahu k zákazníkom, 
rozširovanie členstva v duchu 
stavovskej hrdosti a spolupat-
ričnosti, ako aj permanentné 
vzdelávanie sa a zdokonaľova-
nie v odbore. Za predsedu bol 
zvolený László Feimann a za 
tajomníka Lipót Strausz.
NeHORázNe zVeRStVO. 
Manželka Pála Csokolyho, 
37-ročná matka šiestich detí, 
sa okolo ôsmej večer vracala 
z návštevy v Brzotíne domov 
do Rožňavy. Pred krčmou na 
Baku , sa znenazdajky objavi-
la skupina šiestich mládencov, 
ktorí ju sledovali. Odrazu ju 
prepadli, obkolesili a strhli z nej 
šaty. Nahej žene zapchali ústa 
šatkou, vzadu zviazali ruky, 
povalili na zamrznutú a zasne-
ženú zem a rad radom ju su-
rovo znásilňovali. Ešte nesta-
čili dokonať svoj hanebný čin, 
keď ich pristihla dvojčlenná 
žandárska patrola. Všetkých 
šiestich násilníkov identifikova-
la a eskortovala do väzby. Ešte 
tú noc sa zodpovedali vyšetru-
júcemu sudcovi mládenci vo 
veku 16-24 rokov. Čakalo ich 
urýchlené súdne konanie a tvr-
dý trest. Ubolenú ženu dopra-
vili do rožňavskej nemocnice 
na ošetrenie.

Z prameňov Štátneho archívu 
v Rožňave spracoval Dr. L. Husár

Mäsiari vstúpili do ostrého štrajku

Rožňava pred 
sto rokmi

a VáROSI KéPVISelőteS-
tület 1910. február 9-én 
tartott rendes ülésén döntött 
az 5 000 koronás állami tá-
mogatás felhasználásáról. A 
magisztrátus dolgozóinak ja-
vadalmazására 1911 korona 
66 fillért, a városi rendőrség 
fejlesztésére, a vízvezeték 
és csatornahálózat, az utak 
és járdák építésére a maradó 
3 088 korona 34 fillért hatá-
rozta meg. A képviselők felha-
talmazták dr.Póschát a Sajó 
melletti területen felépítendő 
modern városi vágóhíd terv-
dokumentációjának elkészíté-
sére. A továbbiakban a kép-
viselőtestület bizottságainak 
megüresedett helyeire új tago-
kat választottak, majd megha-
tározták a városi erdőből szár-
mazó tűzifa 1910-es eladási 
árát a polgárok számára.
laKOSSáGI StatISztIKa. 
Az 1909-es esztendőben 201 
gyerekszületett Rozsnyón, a 
rimamurányi kolóniában pedig 
31. A 201 újszülött közül 166 
volt a törvényes gyerek. A lá-
nyok voltak többen -104. Ösz-
szesen 191 ember halt meg, 
ezek közül 75-en a Kósa-
Schopper Kórházban. A város 
állandó lakhellyel rendelkező 
polgárai közül csak 157-en hal-
tak meg. Közülük az 50 éves 
kort az ötven százalékuk nem 
érte el, ami 32 %-os átlag. A 

halál oka 146 esetben nem fer-
tőző betegség volt, a fertőzé-
ses eset 44 volt, a tuberkulózis 
dominált (37). Szomorú volt a 
gyermekhalálozási statisztika. 
14,7 % százalékuknál a tüdő-
tuberkulózis akut 
formája, 19,4 % 
százalékban a 
TBC más for-
mái domináltak. Örömte-
libbnek számít a házasságkö-
tések száma. 32 pár mondta 
ki az „igent“ melyek közül 21 
vallási szempontból vegyes 
házasság volt.
ÚJ PaRaNCSNOK BeIKta-
táSa. Ried István, a város 
újonnan kinevezett rendőr-
kapitánya 1910. január 9-én 
Bornemissza László alispán 
kezébe letette a szolgálati es-
küt. Ezt követően bemutatko-
zott dr. Póscha polgármester 
és a magisztrátus hivatalnokai 
előtt. Mivel elődjét hűtlen ke-
zelés miatt vád alá helyezték, 
ezért utódjának kiválasztása 
erre a posztra nagyon szigorú 
volt, az ország 40 jelöltje közül 
választottak. A fiatal, mindösz-
sze 41 éves Riedl korábban 
Budapesten volt rendőrtiszt, 
majd rendőrfelügyelő Aradon, 
ahonnan a városunkba érke-
zett.
KaRtell – eGyezMéNy. 
Annak ellenére, hogy az or-
szágban minden állathús ára 

csökkent, a rozsnyói hentesek 
– mintha összebeszéltek vol-
na - 1910. január 1-től minden 
üzletükben egységesen nö-
velték a vágott hús árát. Egy 
kilo marhahús átlagosan 24 

fillérrel, a borjúhús 
40 fillérrel volt drá-
gább. Felmerült, 
hogy kartell-megál-

lapodást kötöttek. Több polgár 
írásbeli beadvánnyal fordult 
a polgármesterhez, melyben 
követelték az ügy kivizsgálá-
sát és az árak 1909-es szintre 
való leszállításának azonnali 
elrendelését.
a HeNteSeK éleS 
SztRáJKJa. A magisztrátus 
beavatkozott, indokolatlannak 
minősítve az áremelést, és 
azonnali hatállyal elrendelte 
az 1909-es árak visszaállítá-
sát. A rozsnyói mészárosok és 
a hentes üzletek tulajdonosai 
erre reagálva éles sztrájkba 
léptek. Három és fél nap tar-
tott, egy deka húst sem adtak 
el sem a polgároknak sem a 
nagykereskedőknek. A lakos-
ság ilyen alapvető élelmisze-
rekkel való ellátásának a ve-
szélyeztetését a magisztrátus 
nem engedhette meg és nem 
tűrhette el. Az új, a határozott 
és energikus Riedl rendőrka-
pitány azonnal cselekedett. A 
városhivatali kimérésbe any-
nyi húst szállítatott, melyből a 

megszokott kínálatot a sztrájk 
alatt folyamatosan az ere-
deti áron adták. A sztrájkoló 
mészárosok a negyedik nap 
- jelentős forgalomkieséssel 
– visszamentek kiméréseik-
be, ahol ők is az eredeti áron 
kezdtek árulni. Persze a tör-
vénytelen sztrájk miatt még 
várt rájuk a kemény bírság.
MűVéSzetI eSt. A Rozs-
nyói Katolikus Felsőgimnázi-
um meghívására 1910. január 
8-án vendégszereplésre ér-
kezett hozzánk Diósgyőrből a 
40 tagú Magyar Királyi Vas-és 
Acélművek Énekkara és szó-
listái. A vendégek a zsúfolásig 
megtelt városháza nagyter-
mében mutatkoztak be a kö-
zönségnek. Gyönyörű ének-
kari számok, szólóénekek, 
virtuóz zongora- és hegedű 
művek csendültek fel. Nem hi-
ányoztak a humoros jelenetek 
és a zenész-groteszkek sem. 
A műsor után reggelig tartó 
táncmulatság kezdődött.
KeReSKeDelMI táRSU-
láS alaKUlt. A rozsnyói 
üzlettulajdonosok 1910. január 
16-án megalakították az Első 
Kereskedelmi Társulást. Az 
alakuló ülésen a helybelieken 
kívül részt vettek a vidéki üzleti 
vállalkozók is, akik az alapsza-
bályzat szerint a városiakkal 
egyenrangú tagokként szere-
peltek. A társaságot elsősor-

ban a regionális kereskedelem 
fejlesztése, a kereskedelem 
színvonala és a vásárlói kap-
csolatok minőségének növe-
lése érdekében hozták létre, 
beleértve a taglétszám bőví-
tését az osztály és az együvé 
tartozás szellemét, valamint 
a permanens művelődés és 
szakmai tökéletesedés remé-
nyét. Elnöknek Feimann Lász-
lót, titkárnak Strausz Lipótot 
választották.
BaRBáR VISelKeDéS. 
Csokoly Pál 37 éves felesége, 
hat gyerek anyja este nyolc 
óra körül berzétei látogatásról 
jött haza Rozsnyóra. A Baka 
korcsmánál egyszer csak elő-
bukkant hat fiatal, akik követni 
kezdték. Rátámadtak, körbe 
fogták és letépték a ruháját. A 
meztelen nő száját betömték 
a kendőjével, a kezét hátra 
kötötték, leteperték a fagyos, 
behavazott földre és draszti-
kus módon egymás után meg-
erőszakolták. Még be sem fe-
jezték barbár tettüket, amikor 
a járőröző két rendőr elkapta 
őket. Mind a hat elkövetőt iga-
zoltatták és börtönbe zárták. A 
16-24 év közötti tettesek még 
az nap este vallomást tettek a 
vizsgálóbíró előtt. Gyorsított 
bírósági eljárás és kemény 
büntetés várt rájuk. A fájda-
lomtól meggyötört asszonyt a 
rozsnyói kórházba szállították 
orvosi kezelésre.

A Rozsnyói Állami Levéltár
archívumából feldolgozta: Husár L.

A hentesek éles sztrájkba léptek

a száz évvel 
ezelőtti Rozsnyó
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Podpredseda vlády a minister školstva Ján Miko-
laj 25. marca 2010 v Bratislave odovzdal 25 Veľkých 
medailí sv. Gorazda, 29 Malých medailí sv. Go-
razda a 20 ďakovných listov za tvorivú peda-
gogickú a riadiacu prácu učiteľom mater-
ských, základných, stredných a vysokých 
škôl z celého Slovenska. Ocenení boli za 
dlhoročnú pedagogickú prácu, ale aj za 
inovatívny prístup k vyučovaniu, starost-
livosť o nadaných žiakov i mimoškolské 
aktivity.

Z nášho obvodu bola ocenená Malou 
medailou sv. Gorazda za celoživot-
nú pedagogickú a riadiacu prá-
cu učiteľka materskej školy 
Irena lacková, bývalá me-
todička okresného úradu 
i riaditeľka MŠ Ul. Kyjevská 
v Rožňave. Na ocenenie 
ju navrhla Spoločnosť pre 
predškolskú výchovu v 
regióne Rožňava, pri ko-

líske ktorej pani Lacková stá-
la a v roku 1993 založila spo-
ločnosť aj v našom okrese.

Svätý Gorazd je jednou 
z najvýznamnejších postáv v dejinách slovenského 
národa. Tento prvý, po mene známy slovenský svä-

tec, literát, vzdelanec, kňaz a biskup bol zazná-
vaný počas dlhých stáročí, ktoré neboli Slo-

vákom priaznivo naklonené.
Výsledky práce učiteľa nie sú hmatateľ-

né, sú ďaleko v budúcnosti. Možno budúc-
nosť, že máme učiteľov s dobrým nielen 
ľudským prístupom, odbornými vedomos-
ťami, ale aj s veľkým srdcom. Takou je aj 
pani učiteľka Irena Lacková, ktorej k oce-
neniu srdečne blahoželáme.

„Schopnosť učiť a učiť sa je najlepší spôsob 
ako prežiť plnohodnotný život, preto 

oceňujem záujem učiteľov o vzdelá-
vanie, ktoré ide často na úkor ich 
súkromného života," povedal pri 
odovzdávaní cien Ján Mikolaj, 
minister školstva.

Mária Žolnová,
predsedníčka SPV 
v regióne Rožňavafoto: Norbert Lacko

Medaila pre pani učiteľku

V znamení 50. výročia úmrtia Jozefa Cígera Hronského 
a jeho rozprávok „Smelý zajko“ sa niesol 22. ročník prehliadky 
v prednese poézie a prózy detí materských škôl. Organizovala 
ho Mesto Rožňava, sekcia estetickej výchovy MŠ a MO Ma-
tice slovenskej 30. marca 2010 v kongresovej sále Radnice 
na Námestí baníkov. Podujatie sa začalo čítaním o smelom 
zajkovi v podaní Štefana Geržu a vzápätí prišiel medzi deti aj 
zajko, za ktorého sa namaskovala teta učiteľka z MŠ na Ulici 
pionierov Janka Takáčová.

Svoje umenie predniesť naučený text predviedlo 25 rož-
ňavských škôlkarov.

rd

Po rekonštrukcii a moder-
nizácií základnej školy dôjde 
k zefektívneniu využívania fi-
nančných prostriedkov zníže-
ním energetickej náročnosti 
budov školy o 54,7 %. Zria-
dením multimediálneho jazy-
kového laboratória sa zlepšia 
podmienky výchovno-vzde-
lávacieho procesu žiakov 
školy, ale aj rozšírenie a zlep-
šenie úrovne poskytovaných 
služieb pre širokú verejnosť. 
Zabezpečením prístavby vý-
ťahu sa zlepší komplexná do-

stupnosť všetkých objektov 
pre imobilných a telesne po-
stihnutých žiakov a občanov. 

Projekt pozostáva z rekon-
štrukcie strechy, zateplenia 
a výmeny okien na vybraných 
pavilónoch a inštalácia so-
lárnych kolektorov na ohrev 
teplej úžitkovej vody. Začia-
tok realizácie projektu pred-
pokladáme v druhom polroku 
2010, kedy bude ukončené 
verejné obstarávanie na do-
dávateľov prác.

ep

Ešte v tomto roku by sa mala začať aj rekonštrukcia Základ-
nej školy akademika Jura Hronca v Rožňave. V rámci podanej 
žiadosti o nenávratný finančný príspevok dostalo mesto z EÚ 
1 043 756,21 eur (31 miliónov korún). Na projekte sa piatimi 
percentami bude spolupodieľať aj mesto Rožňava.

Vynovia ďalšiu školu V rámci programu Eu-
rópskej komisie „Pred-
chádzanie a boj proti 

trestnej činnosti“ bol schvá-
lený nadnárodný projekt 
s názvom „Tvoja správna 
voľba“, ktorý predložil v rám-
ci výzvy odbor komunikácie 
a prevencie Prezídia Policaj-
ného zboru.

Cieľmi projektu je snaha 
o elimináciu trestnej čin-
nosti pod vplyvom návyko-
vých látok a informovanie 
o škodlivosti ich užívania 
so zameraním na tabak, al-
kohol a marihuanu. Projekt 
je určený pre deti vo veku 
9−10 rokov, s využitím ino-
vatívnych prístupov práce 
s deťmi formou interaktívnej 
tvorivej dielne. Bude doň za-
pojených 40 miest v rámci 
Slovenskej republiky a 20 
miest v Moravskoslezskom 
a Olomouckom kraji v Čes-
kej republike. Realizovať ho 
bude 120 vyškolených ani-
mátorov z radov príslušníkov 
PZ a pracovníkov úradov ve-
rejného zdravotníctva.

Celkovo sa predpokladá 
účasť 28 650 detí, z toho na 
Slovensku približne 19 750 
detí.

Podľa informácie zástup-
kyne hovorcu Krajského ria-
diteľstva PZ SR v Košiciach 
por. Bc. Jany Mésarovej, 
v Rožňave je výstava prác 
naplánovaná na obdobie 
6.−17. decembra 2010.

kč

Bude dosť prvákov
Zákon číslo 245/2008 Z.z. o výchove a vzdelávaní (školský 

zákon) určuje základným školám uskutočniť zápis do prvé-
ho ročníka v termíne od 15. januára do 15. februára daného 
roka.

V zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Rožňava je päť zá-
kladných škôl a po uskutočnených zápisoch môžeme konšta-
tovať, že počet prvákov zo školského roka 2009/2010 by mal 
byť v novom školskom roku 2010/2011 minimálne zachovaný, 
ak nie mierne prekonaný. Tieto tvrdenia podporujú nasledov-
né čísla. V školskom roku 2009/2010 nám nastúpilo 190 prvá-
kov do desiatich tried prvého ročníka našich základných škôl 
a 13 žiakov bolo umiestnených v nultom ročníku Základnej 
školy s VJM na Ulici Komenského.

V termíne zápisu, bolo zapísaných spolu 232 žiakov. Z uve-
deného počtu zapísaných žiakov bude mať tak ako každý rok 
odklad ešte cca 20−30 žiakov.

V školskom roku 2009/2010 odchádza z deviatych ročníkov 
našich škôl 162 žiakov. Takže by nemal klesnúť ani celkový 
počet žiakov na školách napriek tomu, že počet odchádza-
júcich žiakov ešte zvýšia tí, ktorí budú prijatí na štúdium do 
osemročných gymnázií v Rožňave a Dobšinej, a žiaci končia-
ci v nižších ročníkoch.

Ing. Ivan Nemčok, Školský úrad Rožňava

Tvoja 
správna 

voľba
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Stolnotenisová sezóna 
sa skončila a v Rožňave 
prevláda spokojnosť. Takto 
by sa v skratke dalo zhrnúť 
účinkovanie našich hráčov 
v najvyššej slovenskej súťaži. 
„Ciele, ktoré sme si stanovili ako 
nováčikovia pred začiatkom 
extraligy, sme naplnili. V ťažkej 
konkurencii sa nám podarilo 
udržať pre Rožňavu najvyššiu 
súťaž a poslať do I. ligy silné 
mužstvá Topoľčian a Žiliny. 
Nesmieme však opomenúť ani 
ďalšie úspechy rožňavského 
stolného tenisu. Naše B-muž-
stvo už v podstate len potrebu-
je dohrať druhú ligu, kde je na 
prvom mieste a tým pádom si 
vybojuje miestenku do I. ligy. 
Do druhej najvyššej súťaže po-
stúpili aj žiaci, takže rok môže-
me hodnotiť ako úspešný,“ na-
čal zhrnutie uplynulej sezóny 
vedúci Geológu Rožňava 
dr. Zoltán Gallo.

Naši chlapi mali pred po-
slednými duelmi všetko vo 
svojich rukách a raketách 

a bolo len na nich, ako sa 
s tým popasujú. Ako prežíval 
tieto chvíle Z. Gallo? „Boli to 
ťažké chvíle, no chlapcom som 
veril. Proti Žiline neprichádzalo 
do úvahy nič iné ako víťazstvo. 
Súper bol už istým vypadáva-
júcim, avšak kožu nepredal 
lacno. Odohrali sme niekoľko 
vyrovnaných duelov a napokon 
sme vyhrali 7:3. Proti Čadci nám 
do karát zahralo, že nenastúpil 
súperov najlepší hráč. Toto sa 
ukázalo ako kľúčové a mohli 
sme sa radovať.“

Pri určitej súhre okolností 
mohli naši stolnotenisti skon-
čiť aj na lepšom mieste ako 
je tretie od konca. Priznal 
to i pán Gallo, avšak pozna-
menal, že prvoradým cieľom 
bola záchrana, a tá sa nám 
podarila.

Rožňavčania sa teda 
etablovali v extralige, bude 
tomu tak natrvalo? „Uplynulá 
sezóna bola našou dvanástou 
extraligovou, keď berieme do 
úvahy aj predchádzajúcu éru. 

Čaká nás teda povestná trinást-
ka. Musíme si uvedomiť dve 
veci. Súťaž bude nesmierne ná-
ročná, možno ešte náročnejšie 

než tohto roku. Ďalšou vecou sú 
financie. Pre nás bolo prerozde-
lenie finančných prostriedkov 
zo strany mesta absolútne ne-
korektné a z našej strany pre-

kvapujúce. Zvykli sme si už na 
to, že stolný tenis sa obchádza, 
ale tento rok je to ešte horšie,“ 
popísal krutú pravdu Z. Gal-
lo.

Tak ako aj vo väčšine iných 
športoch i v stolnom tenise 
platí, že sa robí na doraz, bez 
väčších príspevkov zo stra-
ny mesta. Aj preto je veľmi 
pravdepodobné, že káder, 
ktorý sa postaral o zotrvanie 
v extralige, budúci rok po-
hromade neuvidíme. „V tíme 

určite nastanú zmeny, keďže 
máme až troch cudzích hráčov, 
čo finančne nevieme vykryť. 
Musíme zoštíhliť káder. Chce-
me sa venovať výchove žiakov 

a dorastencov, na nich budeme 
budovať a ja verím, že vycho-
váme kvalitných hráčov pre 
ligové súťaže.“ Práve zoštíhle-
nie kádra sa nám budúci rok 
môže stať osudným, keďže 
extraligové mužstvo musí byť 
dostatočne vyvážené. To do-
kazujú aj tohtosezónne zápa-
sy, keď sa nedarilo jednému, 
mohli sme sa spoľahnúť na 
ďalšieho. „Čo sa týka výkon-
nosti hráčov, vyzdvihnúť by 
som chcel výbornú jeseň Petra 
Kočkina. Na jar sme sa naopak 
mohli oprieť o skvele hrajúceho 
Martina Paľovčíka. Nesmier-
ne dôležité boli Kaščákove 
skúsenosti. No a v zlomových 
zápasoch získal dôležité body 
Gregor Gallo. Spomeniem však 
všetkých hráčov, ktorí nám po-
mohli so záchranou: Ľuba Leit-
nera, Jána Kováča st. a Matúša 
Letanovského,“ potvrdil naše 
slová vedúci Geológu. „Chcel 
by som ešte poďakovať mojim 
kolegom vo vedení mužstva, 
hlavne Dr. Krajcovi a Ing. Luži-
kovi, bez ktorých by sa výsledky 
dosiahnuť nedali.“

Po dohratí druhej ligy a tur-
naji v Szerencsi bude nasle-
dovať pauza, počas ktorej si 
vedenie klubu sadne a zhod-
notí klubové možnosti, podľa 
ktorých ďalej môžu riadiť.

Tomáš ZAGIBA

Medzi stolnými tenistami Geológu sú spokojní so sezónou

Extraliga je zachránená, 
budú financie na ďalší ročník?
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V spoločenskej sále 
Mestského úradu v Rož-
ňave sa v sobotu 24. aprí-
la konali Majstrovstvá Slo -
venska v silovom trojboji. 
Usporiadateľom pretekov 
bol KST J.P. STAV Her-
kules Rožňava. Najdôle -
žitejším článkom príprav 
bol jednoznačne riaditeľ 

pretekov Klement Fe-
kete (na obr.), ktorý sa s 
plnou vervou, no bohužiaľ 
sám pustil do usporiada-
nia takéhoto podujatia: 
„Čo sa t ýka organizácie, na 
všetko som bol sám. Mys-
lím, že ak by to robili  aspoň 
št yria ľ udia, k torí by si me-
dzi sebou rozdelili  úlohy, 
bolo by to optimálne,“ za-
čal svoje rozprávanie r ia-

diteľ i hlásateľ pretekov v 
jednej osobe.

Účasť na majstrov-
stvách bola prekvapujúco 
vysoká, v Rožňave sa ziš-
lo 65 pretekárov. „ Rozbie-
hali sme sa trošku pomal-
šie, potom už ale všetko 
išlo ako malo. A ž na malé 
chybičk y krásy by som pre-
tek y hodnotil dobre. Začali 
sme o ôsmej ráno a súťažili 
až do noci do jedenástej,“ 
s úsmevom na tvári skon-
štatoval robustný silák.

Najväčšie nádeje Rož-
ňavčania vkladali do 
ostr ieľaného harcovníka 
Štefana Sokolyho, a ten 
nesklamal: „ Sokoly sa 
s dobr ým, nie však svojím 
maximálnym v ýkonom – 
840 kg (335 kg v drepe, 205 
kg v tlaku a 300 kg v mŕ t-
vom ťahu) - stal absolútnym 
víťazom celých Majstrov-
stiev Slovenska,“ spokojne 
povedal K. Fekete.

Na majstrovstvách padli 
dokonca i svetové rekordy, 
nestratil i sa ani rožňavskí 
Herkulovia: „Vynikajúco 
sa prezentovala Júlia Kos-
túrová z Bardejova, k torá 
v y t vorila št yri svetové re-
kordy. Z našich domácich 
pretekárov si dobre počínal 

Števo Elek, k tor ý skončil 
druhý v stovke s v ýkon-
mi 300 kg v drepe, 190 kg 
v tlaku a 280 kg v mŕ t vom 
ťahu. Potešil aj dorastenec 
Koršinsk ý, k tor ý pretekal 
pr v ý raz v živote a predbe-
hol aj omnoho skúsenejších 
chlapcov,“ ukončil svoje 
rozprávanie hlavný orga-
nizátor pretekov.

Milým prekvapením 
bola aj návšteva dlhoroč -
ného pretekára i orga-
nizátora mnohých podu-
jatí silových trojbojárov 
– viacnásobného majstra 

sveta i Európy Juraja Pás-
tora (na obr. v prostr ied-
ku), ktorého nečakané 
ochorenie v minulom roku 
odstavilo od jeho milova-

ného špor tu. Radosť zo 
stretnutia po roku mali 
všetci.

Tomáš Zagiba
foto: autor

V Rožňave boli Majstrovstvá slovenska v silovom trojboji

Absolútnym víťazom je Sokoly

St. + Ml. dorast (III. liga): SP MFK Rožňa-
va – Sp. Podhradie 1:1 – st. dorast, Rožňava 
- Sp. Podhradie 2:1- ml. dorast; FK Sabinov- 
1:1- st. dorast, FK Sabinov - Rožňava. 4:1- ml. 
dorast.
St. + Ml. žiaci (II. liga): Rožňava- FA Benecol 
Košice 1:0 - st. žiaci, Rožňava- FA Benecol 
Košice 4:0- ml žiaci; FK Haniska - Rožňava 
0:10 – st. žiaci, FK Haniska - Rožňava 2:6 – 
ml. žiaci.
Prípravka: 13.marca 2010 sa v Rožňava v te-
locvični OA a SZŠ uskutočnil medzinárodný 
futbalový turnaj nádejí (chlapci nar. po 1. 1. 
2002 a l. 1. 2000) Rožňava Cup 2010. Výsled-
ky v kategórii roč. nar. 2000: SP MFK Rožňa-
va- FK Moldava 6:0, Salgótarján - MFK Rim. 

Sobota 1:0, Rožňava- Salgótarján 4:1, Molda-
va - Rim. Sobota 1:3, Rožňava - Rim. Sobota 
4:0, Moldava - Salgótarján 1:1. Víťazom tur-
naja sa stali chlapci SP MFK Rožňava. Naj-
lepší brankár turnaja: Dávid Džačár, najlepší 
strelec: Marko Kelemen (obaja Rožňava), naj-
lepší hráč: Viktor Ispán (Salgótarján). V mlad-
šej vekovej kategórii vyhrali chlapci SP MFK 
Rožňava „A“ pred MFK Rim. Sobota.

V dňoch 30.4.- 2.5.2010 sa chlapci naj-
mladšej vekovej kategórie SP MFK Rožňava 
spolu s FA Benecol Košice zúčastnia medzi-
národného turnaja v Krakowe (Poľsko). Turnaj 
GaleCO CUP 2010 organizuje firma Galeco 
v spolupráci s poľským klubom Wisla Kra-
kow. Na turnaji v troch vekových kategóriách 
(1999, 2000, 2001) bude štartovať 30 klubov 
z Poľska a zahraničia.
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Futbal mládeže vo výsledkoch
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Po solídnej jesennej časti mali futbalisti SP 
MFK Rožňava slušnú východiskovú pozíciu 
na boj o vrchné priečky IV. ligy JUH. Zázraky 
sa však dejú len ojedinele a, bohužiaľ, v na-
šom futbale takmer nikdy. Situácia sa zhoršila 
natoľko, že v dnešnej dobe môžeme poma-
ly ale isto zabudnúť na ligový futbal. Štatu-
tárny zástupca Peter Džačár, ktorý na tento 
post zasadol po odstúpení Dušana Polláka, 
sa vzdal svojej funkcie. Bližšie sme súčasnú 
situáciu rozobrali s jeho kolegom Jaroslavom 
Strelkom. „Je to tak. Peter Džačár tu skončil. 
Bude pre nás ťažké už len dohrať rozbehnutú 
sezónu.“ Dôvodom k takýmto vyhláseniam 
sú, samozrejme, financie. „Máme problém s fi-
nanciami,. Nevieme platiť dopravu, rozhodcov 
ani trénerov, kopia sa nám dlhy. Ak nám mesto 
neposkytne nejaké financie, tak my už nie sme 
ochotní viac do futbalu investovať,“ s trpkosťou 
v hlase ozrejmil nelichotivú situáciu rožňav-
ský funkcionár.

Jednou z alternatív, ktorá sa Rožňavča-
nom na zníženie nákladov ponúka, je odhlásiť 
zo súťaže dorastencov: „Mali by sme tak jedno 
seniorské a dve žiacke mužstvá. Za týchto okol-
ností by A-mužstvo mohlo pokračovať v IV. lige, 
keďže potrebné sú dve mládežnícke družstvá,“ 
podotýka J. Strelka. Dorastenci kvôli finanč-
ným ťažkostiam nevycestovali ani do Starej 
Ľubovne. Nakoniec sa však ľady pohli a našli 
sa potrebné peniaze na udržanie dorastenec-
kej ligy v Rožňave. Zápas so Starou Ľubov-
ňou sa odohrá v náhradnom termíne.

Štart do novej sezóny bol pri tom dobrý, 
Rožňavčanom sa darilo herne i výsledkovo. 
Pod taktovkou trénera Gejzu Farkaša sa muž-
stvo uberalo smerom k najvyšším priečkam ta-
buľky. Už jeho odchod ale predznamenal isté 
zmeny. Jesennú časť ligového ročníka dotia-
hol na lavičke tímu Jaroslav Rybár, avšak ani 
on sa dlho nezdržal. Čakala nás teda horúca 
zima. „Počas zimnej prestávky sa rozhodlo, že 
trénerom mužstva sa stane Jaroslav Kamenský, 
ktorý na seba prevzal úlohu hrajúceho trénera. 
Pod jeho vedením sme počas zimnej prípravy 
odohrali niekoľko dobrých duelov, treba však 
priznať, že išlo najmä o súperov z nižších súťaží. 
Nepripravovali sme sa len v domácich podmien-
kach, kde to vlastne ani nebolo možné, pretože 
nám nefungovala elektrina a voda. Preto sme 
prípravné zápasy odohrali na umelom trávniku 
v Moldave,“ ozrejmil J. Strelka. 

Ďalšou zmenou prešli aj šatne rozhodcov 
a domáceho mužstva, ktoré boli premiestne-

né do priestorov sauny. J. Strel-
ka to okomentoval slovami: 
„Rozhodcovské šatne sme museli 
premiestniť, keďže sme dostali 
podmienku z kraja. Chceli by sme 
takisto prerobiť aj šatne hostí, 
avšak financie nám to nedovoľu-

jú. Počas zimy nás každoročne raz zatopí, tento-
raz to bolo dvakrát. V prvom zápase jarnej časti 
sme hostili Štítnik a hráči sa sťažovali na otrasné 
podmienky. Bohužiaľ, nikto si nechce priznať, že 
stará tribúna už doslúžila a je potrebné ju neja-
kým spôsobom zrekonštruovať.“

Je zrejmé, že za súčasných okolností sa 
predsezónne ciele nenaplnia. Namiesto bojov 
o tretiu ligu nás čaká boj o zachovanie futbalu 
v Rožňave. „Ciele sa, samozrejme, zmenili, a to 
najmä po bezgólovej remíze so Štítnikom. Chce-

me už len dohrať súťaž v pokojných vodách stredu 
tabuľky,“ ukončil svoje rozprávanie J. Strelka.
a – mužstvo SP MFK Rožňava

Szabó – Varga, P. Gere, M. Gere, Savčák, 
Gallo, Roth, Mészner – F. Pollák, Zatroch, 
Havko, P. Breuer, Stehlo – Kamenský, Figúr, 
Lorincz

Výsledky: Rožňava – šaca – zrušený 
zápas, Šaca odstúpila zo súťaže; Rožňava – 
štítnik 0:0, Rudňany – Rožňava 3:1 (1:0), gól: 
Lörincz, Rožňava – V. Folkmár (dohrávka) 0:3 
(kontumácia v prospech hostí kvôli nastúpeniu 
Mésznera – pre štyri žlté karty mal mať stop, 
pôvodne sme zápas vyhrali 4:1), Rožňava – 
čaňa 3:2 (1:0), góly našich: Varga 2, Savčák; 
V. Revištia – Rožňava 2:2 (1:0), z našich skó-
rovali Lorincz a Kamenský, Rožňava – Kr. 
Chlmec 3:2 (2:2) góly: Lórincz, Kamenský 2. 
Po tomto kole sme na 9. mieste v tabuľke.

ďalší program: 1. 5. Buzica – Rožňava, 
8. 5. Rožňava – Turňa n/B, 15. 5. Helcmanov-
ce – Rožňava.

Tomáš ZAGIBA

Rožňavský futbal sa topí v dlhoch

Na pokraji krachu
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„Výstavba multifunkčnej telo-
cvične gymnázia pokračuje pod-
ľa schváleného harmonogramu 
stavebných prác,“ uviedla pre 
Rožňavské listy Jana Mur-
gašová, ktorá má na odbore 
školstva Košického samo-
správneho kraja v Košiciach 
na starosti jej výstavbu. S po-
stupom prác na tomto objekte 
sa na prvom veľkom tohtoroč-
nom kontrolnom dni obozná-
mili predstavitelia kraja i mesta 
na čele s podpredsedom KSK 
Ing. Jánom Szöllösom.

V súčasnosti je ukončená 
montáž oceľovej konštrukcie 
haly, vrátane izolácie strechy 
a krytiny. Na streche sú osa-
dené svetlíky. Z východnej, 

južnej a z časti na severnej 
strane je ukončená montáž 
obvodového plášťa haly. Zá-
padná stena sa bude oplášťo-
vať až po ukončení betonáže 
tribúny. Robí sa na nátere oce-
ľovej konštrukcie. V priestore 
pod tribúnou sú vymurované 
nosné steny a prebieha ar-
movanie a postupná betonáž 
železobetónovej konštrukcie. 
K hale je zrealizovaná hrubá 
stavba dvojpodlažného mu-
rovaného prístavku. V celom 
objekte sú zhotovené ležaté 
rozvody kanalizácie. Ak sa nič 
nepredvídané nestane, mul-
tifunkčná telocvičňa by mala 
začať slúžiť svojmu účelu kon-
com leta.                čiž

Hala rastie podľa plánu

Mesto Rožňava bolo úspešné v získaní finančného prí-
spevku vo výške 40 000 eur na výstavbu viacúčelového ih-
riska na sídlisku JUH. Dotáciu mestu poskytne Úrad vlády 
SR, splnomocnenec vlády pre mládež a šport Dušan Galis. 
Viacúčelové ihrisko bude odovzdané do užívania do konca 
júla tohto roku.     pet

Na Juhu pribudne ihrisko

Taekwondo patrí medzi 
ázijské bojové umenia a vzni-
kol na Kórejskom poloostrove 
na začiatku nášho letopočtu. 
Do nášho mesta prišiel pred 
šestnástimi rokmi, keď v roku 
1994 bol založený klub bojo-
vého umenia „MUDr. Eidi Ha-
kimi Taekwondo klub“. Jeho 
zakladateľom - ako z názvu 
vyplýva - bol MUDr. Eidi Ha-
kimi. Za tých pár rokov vývo-
ja patrí rožňavský klub medzi 
špičku tohto športu na Slo-
vensku. Dlhodobo dosahuje 
popredné umiestnenia v sú-

ťažiach Slovenskej asociácie 
Taekwondo WTF a vychoval 
niekoľko majstrov Slovenska. 
Samozrejme, tieto výsledky 
sa odrážajú aj vo vyhlaso-
vaní najlepších športovcov 
a športových klubov mesta. 
V posledných rokoch sú čle-
novia klubu pravidelne medzi 
oceňovanými a hlavnej tré-
nerke klubu Nore Kiššovej 
(3. DAN) sa mimoriadne darí 
hlavne v mládežníckych ka-
tegóriách. Kvalitatívny posun 
nastal zriadením Školského 
strediska záujmovej činnosti 

pri ZŠ na Ul. pionierov, kde 
má klub vytvorené optimálne 

p o d m i e n k y 
na svoj rozvoj 
mládežnícke-
ho športu.

V ý b o r n é 
výsledky žia-
kov a juniorov 
sa postupne 
prenášajú aj 
do seniorskej 
k a t e g ó r i e . 
Okrem špor-
tových úspe-
chov je to aj 
p ô s o b e n í m 
členov klubu 
v štruktúrach 
S l o ve n s ke j 
a s o c i á c i e . 
Hlavná tré-

nerka klubu je už niekoľko 
rokov členkou výkonného vý-

boru asociácie a v súčasnos-
ti zastáva funkciu predsed-
níčky trénersko-metodickej 
komisie. Aj posledné pásko-
vanie, ktoré sa uskutočnilo 
vo februári tohto roku v Zá-
važnej Porube pod vedením 
technického riaditeľa asoci-
ácie Majstra Changa z Mní-
chova, prinieslo klubu vyš-
šie majstrovské stupne pre 
dvoch jeho členov. Michal 
Kavečanky a Gabriel Hic-
zér splnili všetky požiadav-
ky a získali 2. DAN. Veríme, 
že tieto doterajšie výsledky 
systematickej práce sa v ďal-
ších rokoch prejavia v rozvoji 
klubu a pritiahnu ďalších zá-
ujemcov o tento zaujímavý 
a čoraz menej exotický bojo-
vý šport.   in 

kam kráča taekwondo v Rožňave?

Dvaja získali druhý dan

Medzi úspešných rožňavských športovcov 
patria aj Adrián Angyal a Roberta Lebovská, 
majstri Slovenska v súborných cvičeniach 
Pomsae. Na prvých miestach sa umiestnili aj 
vo svojich individuálnych súťažiach a aj ako 
dvojica v súťaži Pomsae synchro.
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Budeme mať mužskú extraligu?
Prvý májový víkend bude kľúčový pre basketbalistov ŠPD 

Rožňava. Naši, prekvapenie prvej ligy, pred posledným kolom 
vedú tabuľku vďaka skóre pred Iskrou Petržalka (zhodne po 21 
bodov ). Teraz cestujú do Bratislavy, kde 1. mája o 17. hod. hrajú 
s ŠKP Filozof a 2. mája s Karlovkou. Naopak, Petržalka príde na 
TU Košice a do Michaloviec. Do extraligy prvé mužstvo postupuje 
priamo a druhé hrá baráž s Levicami. Ak vyhráme oba zápasy a 
Petržalka aspoň raz zakopne, sme v extralige. Držte palce!
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1.5. KIM, Kósu Schoppera 1.6. eUROleKáReň, Tesco
2.5. HelIOS, NsP 2.6. eUROleKáReň, Tesco
3.5. FaRMáCIa, Šafárikova 17 3.6. Sv. BaRBORy, NsP
4.5. FaRMáCIa, Šafárikova 17 4.6. Dr. Max, Šafárikova ul.
5.5. POlI-PHaRMa, Špitálska 2 5.6. POlI-PHaRMa, Špitálska 2
6.5. POlI-PHaRMa, Špitálska 2 6.6. aza, Námestie baníkov
7.5. aza, Námestie baníkov 7.6. FaRMáCIa, Šafárikova 17
8.5. HelIOS, NsP 8.6. FaRMáCIa, Šafárikova 17
9.5. eUROleKáReň, Tesco 9.6. POlI-PHaRMa, Špitálska 2

10.5. aza, Námestie baníkov 10.6. aza, Námestie baníkov
11.5. KIM, Kósu Schoppera 11.6. aza, Námestie baníkov
12.5. HelIOS, NsP 12.6. aza, Námestie baníkov
13.5. HelIOS, NsP 13.6. KIM, Kósu Schoppera
14.5. eUROleKáReň, Tesco 14.6. KIM, Kósu Schoppera
15.5. eUROleKáReň, Tesco 15.6. HelIOS, NsP
16.5. Sv. BaRBORy, NsP 16.6. HelIOS, NsP
17.5. Sv. BaRBORy, NsP 17.6. eUROleKáReň, Tesco
18.5. Dr. Max, Šafárikova ul. 18.6. eUROleKáReň, Tesco
19.5. FaRMáCIa, Šafárikova 17 19.6. HelIOS, NsP
20.5. FaRMáCIa, Šafárikova 17 20.6. HelIOS, NsP
21.5. POlI-PHaRMa, Špitálska 2 21.6. Sv. BaRBORy, NsP
22.5. Dr. Max, Šafárikova ul. 22.6. Dr. Max, Šafárikova ul.
23.5. FaRMáCIa, Šafárikova 17 23.6. FaRMáCIa, Šafárikova 17
24.5. POlI-PHaRMa, Špitálska 2 24.6. FaRMáCIa, Šafárikova 17
25.5. aza, Námestie baníkov 25.6. POlI-PHaRMa, Špitálska 2
26.5. aza, Námestie baníkov 26.6. eUROleKáReň, Tesco
27.5. KIM, Kósu Schoppera 27.6. eUROleKáReň, Tesco
28.5. HelIOS, NsP 28.6. aza, Námestie baníkov
29.5. FaRMáCIa, Šafárikova 17 29.6. aza, Námestie baníkov
30.5. POlI-PHaRMa, Špitálska 2 30.6. KIM, Kósu Schoppera
31.5. HelIOS, NsP

PoHotoVosť LekáRní - GyóGySzeRtáRI üGyeleteK

občiansky servis / lakossági hírek

December 2009
Michaela Hroncová
Hugo Chovan
Stefany Batáryová
Sebastian Schneebauer
Michaela Čapóová
Alica Horváthová
Sofia Markušovská
Marian Gyürék
Kristína Kecskemétiová
Ernest Gažo
Denisa Gunárová
Bianka Krupárová
Klaudia Darvasová

Január 2010
Sofia Melicherová
Ester Compelová
Jakub Chochol
Laura Benedikty
Matúš Laurinc
Samuel Vysocky
Ján Kováč
Oliver Laciak 
Viktória Brennerová
Ivana Konyová
Jessica Kóňová
Mike Capák
Róbert Darvas

Február 2010
Miroslav Grančák
Samira Gregová
Sara Zsáková
Lukáš Helcman
Oliver Lučko
Filip Drenko
Denisa Leitnerová
Dominika Leitnerová
Stela Šebestová
Nicolas Roth
Sebastián Görgei
Brian Szitai
Pavol Tomášik
Lukáš Genči
Laura Šimko

Marec 2010
Tamara Šujanská
Denis Danko
Zuzana Koreňová
Ľudmila Hiblerová
Martin Gulykás
Maxim Greškovič
Nina Mikolajová
Silvia Szendi
Leo Kišš
Simona Urbanová
Edward Iglai
Boris Kyselica
Marko Tkáč

NaRODIlI Sa - ÚJSzülötteK
Imrich Gažo a Silvia Boldiová

Jozef Lakatoš a Mária Rusznyáková
Peter Takáč a Bianka Benčková
Marián Zvada a Jana Kožuchová

Ivan Gondáš a Mgr. Karin Molnárová
Tomáš Kováč a Mgr. Zuzana Gajdošová

Ján Mužlay a Michaela Boldyžárová
Marek Pakes a Marcela Šestinová

December 2009
erika Petergáčová, 45
Rozália Ujházyová, 88
Ing. Michal Balog, 80

Jolana Matajziková, 90
Jozef Pozor, 76

Vojtech Palóczi, 54
Júlia Gabonaiová, 79

Jozef Petro, 78
elza Polomská, 77
Helena Petrová, 74

Január 2010
Milan Soldán, 66

alžbeta zvirinská, 84
Rozália Krátka, 82

Mária Rišpánová, 82
emília Filipovičová, 84
terézia Gulkásová, 72
Veronika Budaiová, 80
Vladimir Doronin, 66

štefan Ferenc, 73
Marta Krišteková, 86
Mária Bendíková, 75

Valéria Benyíková, 85
edita Goliašová, 44

arpád Baffi, 80
štefan Gyürék, 90

šarolta Kaiserová, 73
edita šoltésová, 78

Mária Juhász Krapková, 87

Február 2010
elena Kovácsová, 81
Mikuláš Manko, 65
Valéria Filipová, 77

MVDr. Vojtech Miliczký, 64
edita šinglárová, 60
Július Janíčko, 80

Ing. Karol Vavrek, 79
(Nadabula)

Karol Poruban, 92
Vojtech Boldi, 65

(Nadabula)
Ľudovít Havran, 59

Mária Benedeková, 84
Ľubomír Goga, 38

alžbeta Domiková, 80
lívia Mihaliková, 82

Marec 2010
alfréd Gajdošík, 58

Jozef Očkaik, 84
zuzana Hedmegová, 93

loránt Szatmáry, 72
eva Piaterová, 60
emil Krištof, 72

Magdaléna árvaiová, 64
Mária árvaiová, 65
anna tenčová, 60

Magdaléna Burdigová, 63
Peter šóľa, 68

Margita Korschová, 86
Ján Frankovič, 90

alžbeta Gubeková, 79
Ľudovít Sirgely, 88

Ľubomír Hačavský, 54
emília Stupáková, 89
anna Mojžišová, 87

Česť ich pamiatke!
Béke poraikra!

Povedali si „áno“ / Kimondták az igent

Vanessa Šikúrová

PRiVítaLi sMe Do žiVota – VáRosUnk LeGiFja PoLGáRai

ROzlÚčIlI SMe Sa – öRöKRe eltáVOztaK

1. 5. (so - szo) MUDr. Kočár Jozef, Rv, Námestie baníkov č.36 734 73 44

2. 5. (ne - vas) MUDr. Kočárová Katarína, Rv, Námestie baníkov č. 36 734 42 51

8. 5. (so - szo) MUDr. Končeková Mária, Zdrav. stredisko Jablonov 796 13 17

9. 5. (ne - vas) MUDr. Kneslová Viera, Nadabula 128 734 58 17

15. 5. (so - szo) MUDr. Kováčová Viera, Rv, Čučmianska dlhá 15 734 17 76

16. 5. (ne - vas) MUDr. Krivanský Marián, ZŠ Dobšiná 0915 201 685

22. 5. (so - szo) MUDr. Mattoš Dalibor, Rv, ul. Janka Kráľa č. 3 732 28 72

23. 5. (ne - vas) MUDr. Krivdová, Poliklinika Rožňava, Špitálska1 734 56 21

29. 5. (so - szo) MUDr. Molnár Ladislav, Rv,  ZS Šafárikova 91, (SAD) 788 50 41

30. 5. (ne - vas) MUDr. Nováková Valéria, Zdr. stredisko, Krásn. Podhradie 734 59 92

5. 6. (so - szo) MUDr. Potocká Helena, Poliklinika Rožňava, Špitálska 1 732 19 09

6. 6. (ne - vas) MUDr. Szombathyová Katarína, Rv, Štítnická 8 734 14 49

12. 6. (so - szo) MUDr. Breuer Andrej, Poliklinika Rožňava, Špitálska 1 734 43 02,kl. 409

13. 6. (ne - vas) MUDr. Breuerová Elena, Poliklinika Rožňava, Špitálska 1 734 43 02, kl.409

19. 6. (so - szo) MUDr. Šimko Ján, Detská poliklinika Rožňava, Špitálska 1 734 43 02

20. 6. (ne - vas) MUDr. Šoltés František, Poliklinika Rožňava, Špitálska 1 734 43 02

26. 6. (so - szo) MUDr. Endrek Ján, Rv, Letná 42 (býv.štat.úrad) 733 13 94

27.6. (ne - vas) MUDr. Végső Viktor, Rv, Košická 2 734 12 08

UPOzORNeNIe: pohotovostná služba je do 12:00 hod.
az ügyeletek délig látogathatók!

PoHotoVosť zUBnýCH LekáRoV - FoGászati üGyeLetek
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ROžňaVSKé lISty - mesačník samo-
správy mesta Rožňava, vydáva Mesto 
Rožňava, Šafárikova 29, 048 01 Rožňa-

va, www.roznava.sk. Kontakt: 058/777 32 36, e-mail: 
stefan.gerza@roznava.sk, Redakčná rada: štefan 
Gerža - predseda, členovia: MUDr. Vladislav Laciak, 
Ing. Eva Petruchová, Ladislav Dávid, PhDr. Katarína 
Čižmáriková, Tomáš Zagiba. šéfredaktorka: PhDr. Ka-
tarína Čižmáriková. Registrácia: Ministerstvo kultú-
ry SR - EV 3317/09. tlač: ROVEN, s.r.o., Rožňava. 
Uzávierka čísla: 25. 4. 2010 - NePReDaJNé!

ROŽŇAVSKÉ
LISTY

APRíL 2010

18.4. 2010 o 15.00 hod. - I. PREMIÉRA
Peter Szőllős - POtUlNý KaBaRet
Minimuzikál pre deti plný melódií zo sveto-
vých muzikálov. 

Typický kabaretný štýl predstavenia je cha-
rakterizovaný nielen piesňami zo známych 
muzikálov, ale tiež nápaditými muzikálovými 
choreografiami.
Hrajú: Peter Szőllős, Monika Hanzlíková, 
Róbert Kobezda a Martin Mihok.
Réžia: Tatiana Masníková
Vstupné: 2 €

23.4. 2010 o 9.00, 11.00 hod. 
Peter Szőllős
POTULNÝ KABARET
Minimuzikál pre deti plný melódií zo sveto-
vých muzikálov. 

24.4.2010 o 19.00 hod.
SLOVENSKÉ DIVADLO TANCA
caRmeN
Hudba: Georges Bizet / Rodion Ščedrin
Réžia: Ján Ďurovčík.
Príbeh nespútanej andalúzskej Cigánky 
Carmen a španielskeho vojaka Dona José-
ho, ako ho poznáme z literárnej predlohy 
francúzskeho spisovateľa Prospera Mérimé-
eho, sa odohráva v španielskom prostredí 
19. storočia. Lovestory s tragickým koncom 
pochádza z iného, ale mentalitou nám blíz-
keho európskeho národa. Podobné súboje 
citov a rozumu, slobody a záväzku sa však 
rovnako odohrávajú v našej dobe a kultúre. 
Ján Ďurovčík opäť spracúva tému formou 
totálneho divadla, kde emóciu sprostredkúva 
jednota hudobného, tanečného a činoherné-
ho prejavu
Vstupné: 11 €

29.4.2010 o 17.00 hod.
eKlUzíVNa BeSeDa S NOBUOM SatOM
V Čajovni večnej mladosti na Ul.akad Hronca 
3 (vedľa gymnázia)
Mestské divadlo Actores vás pozýva na 
stretnutie s japonským profesorom umenia. 
Témy: Tradičné formy japonskej scénickej 
tvorby; Divadlo a výtvarné umenie; Estetika 
pôvodného japonského divadla vo filme. Be-
sedu doplní množstvo ilustračného material 
a ukážok. Profesor Sato (1931) prednášal aj 
na viacerých univerzitách v USA i v japon-
skom Sappore.

PRIPRaVUJeMe

MáJ 2010

2.5. 2010 o 15.00 hod.
DIVADLO BEZ OPONY Banská Bystrica
SeDeM KOzlIatOK
Rozprávková komédia na motívy známej 
rozprávky.

16.5. 2010 o 19.00 hod.
HALINA PAWLOWSKÁ TALKSHOW
"BaNáNOVá VeĽRyBa"
Nová talk show. Rozprávanie o dokonalej 
žene, dokonalom mužovi, ich manželstve 
a hlavne o dokonalej láske - o tom všet-
kom vám "servíruje" nedokonalá manželka, 
milenka a matka Halina Pawlowská. Halina 
radí, informuje, číta, recituje, reaguje na vaše 
otázky i názory, spieva, hanbí sa, spomína, 
plánuje, kritizuje, vysvetľuje a smeje sa veľ-
kým aj sama sebe...
Vstupné: 9 €

23.5.2010 o 15.00 hod.
Tatiana Masníková
PRešIBaNý KOCÚR V čIžMáCH
Rozprávka na motívy P. Dobšinského o pre-
šibanom kocúrikovi, ktorý chce oženiť Jurka.

26. 5. 2010 o 9.00 hod.
mOSt ÚSmevOv
VII. ročník festivalu dramatickej tvorivosti 
klientov Domovov sociálnych služieb
Košického samosprávneho kraja pod zášti-
tou predsedu KSK JUDr. Zdenka Trebuľu
hlavní organizátori: Košický samosprávny 
kraj, odbor sociálnych vecí
spoluorganizátori: Krajské osvetové stredisko 
v Košiciach, Domov sociálnych služieb
na Špitálskej 7 a AMALIA - Domov sociál-
nych služieb v Rožňave
vstup voľný

JÚN 2010

10. 6. 2010 o 19.00 hod.
LENKA FILIPOVÁ
koncert českej legendárnej speváčky a gita-
ristky 

11. 6. 2010 o 19.00 hod.
lÚčNICa
Celovečerný program legendárneho súboru

ZmeNa pROGamu 
VyHRaDeNá!

PRoGRaM DiVaDLa aCtoRes

Halina Pawlovská
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Konajú sa v sobotu 8. mája 2010 na vodnej nádrži Hrušov 
I. a II. Zraz , prezentácia pretekárov a vylosovanie miesta je 
od 7.00 - 8.45 hod., zaujatie vylosovaného lovného miesta 
8.45 - 9.00 hod. Preteky sa konajú od 9.00 do 12.00 hodiny. 
Výsledky a ocenenie víťazov budú od 13.00 hod.

Lov je povolený len jednou udicou.Súťaží sa v dvoch ka-
tegóriách:

1. kategória podľa pravidiel CIPS - lov plavákom (plá-
vaná),

2. kategória o najťažšiu ulovenú rybu - lov ľubovoľným 
dovoleným spôsobom (dovolené je dať zvážiť len dvoch ulo-
vených kaprov).

Preteky pre deti do 14 rokov
(pravidlá ako u kategórie 1. a 2.) budú vyhodnotené zvlášť.
Zákaz lovu na živú alebo mŕtvu rybku a vláčením.

Rybárske preteky sú súčasťou Májových hrušovských 
dní. Trojdňový program je bohatý, jeho súčasťou bude taktiež 
v sobotu 8. mája IV. ročník medzinárodnej súťaže vo vare-
ní halászlé (info na 0903 621 585). Tentoraz sa organizátori 
chcú pokúsiť o zápis do Slovenskej knihy rekordov.

Podrobné informácie na www.ticroznava.sk

va

Rybárske preteky 

Primátor Mesta Rožňava vypisuje výberové konanie na funkciu:

vedúci odboru sociálnych vecí a bytovej politiky
Mestského úradu v Rožňave

Podmienky: vysokoškolské vzdelanie II. stupňa príslušného 
smeru, bezúhonnosť, dobré organizačné schopnosti, prax 
v odbore minimálne 5 rokov, práca s počítačom: Word, Excel, 
internet.
Prihlášky uchádzačov musia obsahovať: meno, priezvis-
ko, dátum narodenia a adresu bydliska, doklady o vzdelaní, 
stručný profesijný životopis, výpis z registra trestov nie starší 
ako 3 mesiace, súhlas na použitie osobných údajov v zmysle 
§ 7 zákona 428/2002 Z.z. o ochrane osobných údajov.
Termín nástupu: 1. 7. 2010, pracovný pomer: doba neurčitá
Termín doručenia prihlášky: do 14. 5. 2010
Prihlášky zasielajte na adresu: Mestský úrad Rožňava, Ša-
fárikova 29, 048 01 Rožňava, na obálku napíšte „Výberové 
konanie vedúci odboru soc.vecí a bytovej politiky“.

Výberové konanie

Mesto Rožňava spolu s ďalšími siedmimi mestami na Slo-
venku opäť zažltne pri príležitosti  Dňa Európy. Deň Európy 
sa oslavuje v deň výročia vyhlásenia tzv. Schumanovej dekla-
rácie (9. mája 1950). Robert Schuman sa považuje za jedné-
ho zo zakladateľov Európskej únie a stal sa aj prvým predse-
dom Európskeho parlamentu v rokoch 1958 - 1960. Vlani bolo 
v uliciach mesta rozdaných tisíc žltých ruží. Informačné cen-
trum EUROPE DIRECT Rožňava v spolupráci so Zastúpením 
Európskej komisie na Slovensku si Deň európy uctí rozdá-
vaním symbolických darčekov - žltých ruží - v sobotu 
7. mája 2010 popoludní  na Námestí  baníkov.              tm

Žlté ruže pre Európu
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